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Porządkujemy 
rynek reklam
Gmina Kobylnica jest pierw-
szym samorządem w regionie 
słupskim, który zdecydował się 
wprowadzić nowe rozwiązania 
zmierzające do uporządkowa-
nia przestrzeni publicznej. Dzięki 
nowym przepisom zniknąć ma 
reklamowy chaos. Samorząd 
zyskał natomiast narzędzia umoż-
liwiające ochronę krajobrazu.

czytaj str. 5

Kultura pod 
nowymi sterami
Początek roku przyniósł 
zmiany w kierownictwie 
Gminnego Centrum Kultury 
i Promocji w Kobylnicy. 
Obowiązki Dyrektora pełni 
Mariusz Brokos. - W pierw-
szym kwartale tego roku 
naprawdę będzie się sporo 
działo – zapowiada. 

czytaj str. 10

Na fali wznoszącej
Początek roku zbiegł się w czasie ze 
świetnymi informacjami. Kolejny raz 
w ścisłej czołówce Ogólnopolskiego 
Rankingu Powiatów i Gmin znalazła 
się Kobylnica, którą sklasyfikowano 
na drugim miejscu w kraju w kate-
gorii gminy wiejskie.

czytaj str. 5

W NUMERZE:

Młodzież 
o złotym sercu
W styczniu byliśmy świadkami jubi-
leuszu istnienia Klubu Wolontariatu 
„Tęcza”. Od dekady młodzież z Gim-
nazjum w Kobylnicy aktywnie działa 
na rzecz potrzebujących i wspiera 
liczne przedsięwzięcia  o charakterze 
lokalnym i regionalnym.

czytaj str. 4

Reforma edukacji podpisana. 
Czas na zmiany 
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Miesięcznik Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Kobylnica

Część posłów opozycji zablokowała 
mównicę w sali posiedzeń i kontynuowała 
tam protest po nieformalnym zamknięciu 
posiedzenia. Najbardziej obiektywnym 
sprawozdawcą tych parlamentarnych 
wydarzeń jest chyba Joanna Miziołek, 
dziennikarka Wprost, która bez zbędnych 
komentarzy przytacza słowa i  opisuje za-
chowania głównych postaci swoistego 
teatru improwizacji, w  którym każda par-
tia, jej wodzowie a  nawet indywidualni 
posłowie grali według własnego scena-
riusza pod bacznym okiem reżyserskim 
swojego partyjnego watażki. Prezydent 
Duda w  wieczornym programie TVP Info 
powiada tak: Prosiłem pana marszałka, 
żeby się wycofać nawet ze wstępnych za-
łożeń projektu, całkowity reset. Nie ma 
żadnych wstępnych założeń – to były tylko 
wstępne założenia projektu, można było 
rozmawiać na ten temat inaczej. PiS zre-
zygnowało już ze swojej propozycji, która 
była zarzewiem sporu w  Sejmie – dodał 
Prezydent, a  doniósł o  tym właśnie tygo-
dnik Wprost. Trudno się dziwić splątaniu 
i  psychicznej niedyspozycji Marszałka, 
który nie potrafił rozróżnić wstępnych za-
łożeń, z których miał się wycofać, od pro-
jektu wstępnych założeń i samych wstęp-
nych założeń, których również nie było. 
Obowiązku reagowania Marszałka Sejmu 
na gesty i  mimikę siedzącego w  pierw-
szym rzędzie wodza, dekret prezydenta 
jednak nie zdejmuje. Dziennikarka Wprost 
w  innym artykule zwraca uwagę, że Ka-
czyński po raz pierwszy od dawna wyczuł 
społeczne nastroje. Mówił o  wyciągniętej 
do opozycji ręce i  apelował o  zaprzesta-
nie protestu. Przed świętami ocieplił swój 
nadszarpnięty wizerunek. Chapeau bas 
przed „panem naczelnikiem” parlamenta-
rzyści wszelkiej maści. Jak nie wiecie jak 
się zachować to zachowajcie się przyzwo-
icie. Na tym się wygrywa. Po proteście jaki 
zorganizowaliście w  parlamencie, w  któ-
rym Kukiz piętnasty przyjął na siebie rolę 
sędziego pokoju, doświadczony histo-
rycznie Procesem Brzeskim a może nawet 
Berezą Kartuską PSL przed świętami na 
łono rodziny się udał, Petru z „panienką” 
na sylwestrowe wojaże na Maderę wy-
ruszył, pozostawiając nieutulone w  żalu 
rodziny obojga płci polityków - o  czym 
poinformował Super Express. Nieparla-
mentarny jeszcze dzięki Bogu KOD, dał 
ciała, nadszarpując zaufanie setek tysięcy 
a może i miliona Polaków, w zwykłą uczci-
wość przywódców i  godność idących za 
nimi obywateli. PO choć ostatnie ze spusz-

czoną głową i  z  resztką honoru z  reduty 
odeszło to, w sali kolumnowej przez klub 
PiS przegłosowane ustawy, zatwierdził już 
nawet prezydent… I  co? Wszyscy się tej 
żaby za darmo najedli a  naczelnik, zaką-
szając śledzikiem, przeforsował swoje jak 
zwykle. Inną sprawą jest oczywiście fakt, 
że słowa prezesa PiS względem adwersa-
rzy politycznych, którym zarzucił łamanie 
prawa, trudno nazwać wyciągniętą ręką, 
zauważa Polityka. Niezależnie od tego 
elektorat PiS-u w te słowa uwierzył, a par-
tii Kaczyńskiego poparcie przez moment 
nawet drgnęło. Z sondażu przeprowadzo-
nego przez agencję Millward Brown na 
zlecenie TVN i TVN 24 wynika, że jeśli wy-
bory parlamentarne odbyłyby się teraz to 
z 30 % poparciem wygrałoby je PiS. Zaska-
kujące jest jednak znaczne zmniejszenie 
przewagi dzielącej PiS od Nowoczesnej, 
zauważa Fakt. Na partię Ryszarda Petru 
zagłosowałoby aż 27%. Polaków. Trzecie 
miejsce na pudle, bez niespodzianek, zaję-
łaby Platforma Obywatelska, z 14-procen-
towym poparciem. Tam do góry podnoszą 
już tylko ręce! Wszystko wskazuje na to, że 
twardy kurs PiS-u  ma wielu zwolenników 
i elektorat twardy, a protestujący w Sejmie 
politycy i  łażący po ulicach coraz mniej 
wiarygodny KOD sprawiają, że ich ciągle 
przybywa. Jedyna nadzieja w  Prezyden-
cie RP. Jeśli jego „Gorące Wargi” - Marek 
Magierowski dalej będzie sypał dzienni-
karzom taką sieczkę jaką częstował ich na 
briefingu przed Pałacem Prezydenckim, 
to wystarczy w  imieniu każdej redakcji 
wysłać tam kapustę. Najtwardszy głąb 
zrozumie przecie, że przekaz dnia był spo-
rządzony chybcikiem a Prezydent miał pół 
godziny czasu na głęboką analizę kilku 
tysięcy stron sejmowej biurokratycznej 
twórczości. Pan Prezydent atrakcyjnie 
wygląda na skoczni narciarskiej w Wiśle! 
Ładnie, w  odróżnieniu od Prezydenta 
Lecha Kaczyńskiego, potrafi trzymać ki-
bolskie gadżety a nawet nazwiska spor-
towców bezbłędnie i  bez kartki powie-
dzieć potrafi, delikatnie omijając jednak 
nazwisko sympatycznego skoczka Jana 
Ziobry, bo pewnie nie ustalono jeszcze 
zasad komunikacji i  powinowactwa. 
Mówi sam z  siebie z  sympatyczną dość 
prostotą i  gdyby się jeszcze nie pchał 
przed obiektywy paparazzich, co pew-
nie złośliwie podkreśla TVP1, to byłby 
do wytrzymania. Dlaczego więc w  spra-
wach państwa i  jego budżetu musi za-
stępować go totumfacki urzędnik?

rozpoczął się 16 grudnia 2016 po próbie wprowadzenia radykalnych zmian 
w organizacji pracy dziennikarzy w kompleksie budynków sejmu i wykluczeniu 
z 33. posiedzenia Sejmu posła Michała Szczerby (w czepku urodzony gość). 

Nakład: 2000 egz.
Redakcja nie odpowiada 
za treść ogłoszeń i listów, 
zastrzega sobie prawo 
dokonywania skrótów 
w tekstach.

Rada Gminy 
Uchwaliła

1. Otwarcie XXXV sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Kobylnica w okresie międzysesyjnym.
4. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Gminy w sprawie:
1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylnica
2) o zmianie uchwały budżetowej Gminy Kobylnica na 2016 rok
3) sposobu podziału środków na wspieranie doskonalenia zawodowego nauczycieli (pla-

nu dofinansowania), ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształce-
nie pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz ustalenia 
specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane w 2017r.

4) zarządzenie wyborów uzupełniających sołtysa sołectwa Kruszyna
5) zarządzenie wyborów uzupełniających sołtysa sołectwa Sycewice
6) przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska Gminy Kobylnica na lata 2016-2020 z per-

spektywą do 2025 roku”
5. Przedstawienie rocznych sprawozdań z pracy stałych Komisji Rady Gminy.
6. Informacja z pracy Rady Gminy za 2016 rok.
7. Odpowiedzi na wnioski zgłoszone przez radnych.
8. Interpelacje i zapytania radnych.
9. Wolne wnioski i zapytania.
10. Zakończenie XXXV sesji Rady Gminy Kobylnica. 

13.01.2017
1. Otwarcie nadzwyczajnej XXXVI sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.  
3. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy w sprawie: 
    1) podjęcia współdziałania i utworzenia partnerstwa na rzecz wspólnej realizacji 
    projektu  pn.: „OZE w gminach powiatu słupskiego” w ramach Regionalnego Programu 
    Operacyjnego   Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020 Poddziałanie 10.3.1. 
    Odnawialne źródła energii- wsparcie dotacyjne.
4. Zakończenie nadzwyczajnej XXXVI sesji Rady Gminy Kobylnica.

22.12.2016
Porządek sesji:

Sejmowy kryzys czyli teatr politycznej improwizacji
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Laur za wsparcie i współpracę

Tradycyjne kolędowanie 
na ulicach Lubunia i Lulemina
Trzej królowie, anioł i pasterze – to tylko część z postaci, jakie w stycz-
niowy wieczór przemierzały ulice Lubunia i Lulemina.

W te role wcielili się mło-
dzi mieszkańcy obydwu 
miejscowości. Wszystko po 
to, by kultywować ludowy 
obrzęd kolędowania. Ko-
lejny raz dzieci ze świetlic 
wiejskich wędrowały po-
między poszczególnymi do-
mami, by złożyć gospoda-
rzom noworoczne życzenia 
oraz wspólnie z nimi zaśpie-
wać kolędy.

Ten zwyczaj praktykowa-

ny jest Lubuniu i  Luleminie 
już od kilku lat. Podczas 
ostatniego kolędowania 
młodych ludzi nie zniechę-
ciła nawet nie najlepsza 
pogoda. Pomimo mrozu 
i sypiącego śniegu z uśmie-
chem na ustach odwiedzali 
mieszkańców obydwu miej-
scowości.

Kolędowanie poprzedziły 
kilkudniowe prace związa-
ne z  przygotowanie odpo-

wiednich strojów. Wśród 
kolędników znaleźli się 
więc trzej królowie, anio-
łowie czy pasterze. Sami 
mieszkańcy z  dużym en-
tuzjazmem witali młodych 
kolędników, którzy w czasie 
każdej z  wizyt prezentowa-
li krótkie przedstawienie 
przygotowane pod okiem 
instruktora miejscowej 
świetlicy Marty Jasnoch. 

Okolicznościowy dyplom otrzymał Wójt Gminy Kobylnica Leszek Kuliński jako dowód uznania 
dla działań na rzecz rozwoju przedsiębiorczości.

Rada Słupskiej Izby Prze-
mysłowo – Handlowej na re-
gion Słupski doceniła w  ten 
sposób aktywną działalność 
Wójta Gminy Kobylnica 
w sprawach związanych z bu-
dowaniem i  kształtowaniem 
odpowiedniego klimatu 
wspierającego rozwój przed-

siębiorczości. 
Jak podkreślili członkowie 

Rady, aktywna działalność 
Wójta Gminy Kobylnica jest 
powodem do dumy i  satys-
fakcji dla przedsiębiorców 
Słupskiej Izby Przemysłowo 
– Handlowej, która zmienia 
na korzyść oblicze naszego 

regionu, a  wsparcie uzyska-
ne ze strony włodarza Gminy 
Kobylnica podnosi ragę całej 
organizacji i  jej znaczenie 
wśród nadmorskiej gospo-
darki i mieszkańców. 

Misją Izby jest działalność 
na rzecz wspomagania roz-
woju gospodarczego, w  tym 

rozwoju przedsiębiorczości, 
na terenie województwa 
pomorskiego, a  w  szczegól-
ności na obszarze regionu 
słupskiego oraz wspieranie 
wszystkich przedsiębiorstw 
i  przedsiębiorców na zinte-
growanym rynku Unii Euro-
pejskiej.

Gminna Biblioteka Publiczna w Kobylnicy ma zaszczyt zaprosić wszystkich 
czytelników, użytkowników i przyjaciół biblioteki na uroczystą galę podsu-
mowującą Rok Czytelniczy 2016, która odbędzie się 10 lutego o godz. 16.00 
w sali teatralnej GCK i P w Kobylnicy.

Zaproszenie

Dawna Rosja 
na teatralnej scenie
„Wszyscyśmy z jednego szynela”, to tytuł spektaklu, którego współpro-
ducentem jest Gmina Kobylnica. Premiera odbędzie się w pierwszą 
sobotę lutego w Gminnym Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy. 

Spektakl, który powstał 
w  oparciu o  tekst Rafała 
Kmity, jednego z  najbar-
dziej cenionych i  uznanych 
reżyserów teatralnych i  ka-
baretowych w  Polsce, jest 
inspirowany XIX – wieczną 
Rosją. 

Pełen humoru, satyry 
czy miejscami ostrej ironii, 
a  jednocześnie ciepła i  li-
ryzmu, będącego hołdem 
złożonym ówczesnej kultu-
rze. W krótkich i zabawnych 
historiach łatwo możemy 
odnaleźć nawiązanie do 
twórczości najwybitniej-
szych rosyjskich pisarzy 
– Gogola, Czechowa czy 
Dostojewskiego. Ogromną 

wartość całego 
s p e k t a k l u 

stanowią 
ś w i e t -
nie na-
pisane 
piosen-

ki, swobodnie przechodzą-
ce od szalonego śmiechu 
do delikatnego liryzmu. 
Muzykę do nich skompono-
wał Janusz Wojtarowicz. 

Premiera spektaklu 
„Wszyscyśmy z  jednego 
szynela” odbędzie 3. lute-
go się na scenie Gminnego 
Centrum Kultury i  Promocji 
w  Kobylnicy. Dzień później 
aktorzy pojawią się na Du-
żej Scenie w Nowym Teatrze 
im. Witkacego w Słupsku.

Spektakl powstaje we 
współpracy i  przy wsparciu 
finansowym Gminy Kobyl-
nica. 
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Od dekady śpieszą z pomocą
Uroczysta Gala, która odbyła się w piątek, 13 grudnia, była najważniejszym elemen-
tem obchodów jubileuszu istnienia Klubu Wolontariatu „Tęcza”. Od dekady młodzież 
z Gimnazjum w Kobylnicy aktywnie działa na rzecz potrzebujących i wspiera liczne 
przedsięwzięcia  o charakterze lokalnym i regionalnym. 

Na piątkowej uroczystości 
pojawiły się władze Gminy 
Kobylnica, dyrekcja Zespo-
łu Szkół Samorządowych, 
rodzice, uczniowie oraz byli 
i obecni wolontariusze zrze-
szeni wokół Klubu „Tęcza”. 
Od dziesięciu lat skupia on 
osoby, które chcą nieść po-
moc potrzebującym i  ak-
tywnie działać. Jak wynika 
z  szacunków osób, które 
koordynują pracę „Tęczy” 
w  tym czasie w  działalność 
wolontariacką zaangażowa-
ło się około 400 uczniów. 
Dzięki ich determinacji uda-
ło się przeprowadzić wiele 
akcji i  przedsięwzięć, efek-
tem których było wsparcie 
potrzebujących osób. 

Jednym z  pierwszych 
przedsięwzięć podjętych 
przez członków Klubu 
była pomoc w  opiece nad 
pensjonariuszami Domu 
Maleńkiej Miłości, który 
funkcjonował wówczas 
w miejscowości Widzino, na 
terenie Gminy Kobylnica. Na 
wielkie słowa uznania za-
sługuje też działalność wo-
lontariuszek, które w  latach 
2009-2012 ofiarowywały raz 
w  tygodniu swoją pomoc 
na rzecz Hospicjum Miło-
sierdzia Bożego w  Słupsku. 
W  tym samym okresie mło-
dych ludzi można było spo-
tkać w trakcie świąt listopa-
dowych na nekropoliach, 
gdzie uczestniczyli w  kwe-
stach organizowanych na 
rzecz słupskiego hospicjum. 
Tylko w  roku 2012 w  kwe-
ście uczestniczyło 24 wolo-
natriuszy.

Klub Wolontariusza przy 
Gimnazjum w  Kobylnicy 
od kilku lat współpracu-
je z  Bankiem Żywności 
w Słupsku, wspierając w ten 
sposób najbardziej potrze-
bujące osoby. Uczniowie 
uczestniczą w  cyklicznie 
organizowanych akcjach 
zbiórki żywności: „Podziel 
się posiłkiem”, „Świątecz-
nej Zbiórce Żywności” oraz 
„Wielkanocnej Zbiórce Żyw-
ności”. Zzebrane produkty 
przekazywane są poprzez 
Bank Żywności najbardziej 
potrzebującym.

Działania „Tęczy” to rów-
nież aktywna współpraca 
przy realizacji wielu projek-
tów, które prowadzone są 
na terenie Zespołu Szkół Sa-
morządowych w  Kobylnicy. 
Są to między innymi zbiórki 
zużytych baterii, plastyko-
wych nakrętek czy karmy 
dla bezdomnych zwierząt. 

Przez cztery lata wolonta-
riusze z  wielkim zaangażo-
waniem prowadzili szero-
ko zakrojoną akcję zbiórki 
plastikowych nakrętek na 
rzecz kilkuletniego, niepeł-
nosprawnego chłopca. Uzy-
skane z  akcji pod hasłem 
„Daj się wkręcić” pieniądze 
przekazywane były na rzecz 
Fundacji Dzieciom – „Zdą-
żyć z Pomocą”, która sfinan-
sowała choremu chłopcu 
potrzebny sprzęt rehabili-
tacyjny. 

Rok 2013/14 okazał się 
rekordowym w zbiórce tego 
surowca, ponieważ wolon-
tariusze zebrali ponad 10 
ton nakrętek, tym samym 
na konto Fundacji wpłynę-
ło ponad dziewięć tysięcy 
złotych. Natomiast, zebrane 
w tymże roku baterie zosta-
ły oddane firmie REMONDIS 

ze Słupska, która przekaza-
ła należną za nie kwotę, na 
rachunek Fundacji „Zdążyć 
z Pomocą”.

Wiele zaangażowania 
i  pracy uczniowie – wolon-
tariusze wkładają w  przy-
gotowanie organizowanych 
przez szkołę czy Gminę Ko-
bylnica imprez, do których 
zaliczyć można: Festiwale 
Nauki, Festyny Rodzinne, 
konkursy tematyczne, czy 
„Regionalne Targi Edukacyj-
ne”. W ubiegłym roku Gmina 
Kobylnica i Zespół Szkół Sa-
morządowych w  Kobylnicy 
były organizatorem jubi-
leuszowych – V Regional-
nych Targów Edukacyjnych. 
Uczniowie, rodzice, a  także 
wszyscy zainteresowani 
mogli zwiedzać stoiska, 
przygotowane przez 31 
szkół ponadgimnazjalnych 
z  województw: pomorskie-
go i  zachodniopomorskie-
go. 

Przez cały rok szkolny 
2008/09 czworo wolonta-
riuszy opiekowało się panią 
Aleksandrą – starszą, samot-
ną mieszkanką Kobylnicy 
– pomagając jej w  robieniu 
zakupów, przynoszeniu 
opału, sprzątaniu, odśnie-
żaniu posesji, wykonywaniu 
drobnych napraw w domu.

Uczniowie bardzo chętnie 
angażują się we wszystkie 
przedsięwzięcia organi-
zowane na terenie szkoły 
i poza nią. Nagrodą dla nich 
jest radość z  niesionej po-
mocy i  liczne podziękowa-
nia od instytucji, z  którymi 
szkoła współpracuje. Są to 
wymierne korzyści. Dzięki 
podpisaniu porozumienia 

o  współpracy i  wypraco-
waniu odpowiedniej liczby 
godzin, uczeń – wolonta-
riusz otrzymuje dodatkowe 
punkty podczas rekrutacji 
do szkoły ponadgimnazjal-
nej, a także wzmacnia swoją 
klasę w Gminnym Konkursie 
na Najlepszą Klasę Gimna-
zjalną. 

Dzięki pracy wolontary-
stycznej uczniowie poznają 
i  rozumieją problemy spo-
łeczne; doświadczają uczu-
cia satysfakcji z  niesienia 
pomocy ludziom; wykorzy-
stują talenty i  umiejętności 
wynikające z  własnych za-
interesowań oraz sprawdza-
ją się w  trudnych, nowych 
i nietypowych sytuacjach.

Działania realizowane 
przez kobylnickich uczniów 
zostały opisane w publikacji 
„Dobre praktyki. Działania 
szkół i  placówek oświato-
wych województwa po-
morskiego”, którą wydał 
Ośrodek Doskonalenia Na-
uczycieli w  Słupsku przy 
współpracy z  Urzędem Wo-
jewódzkim. 

Założycielem i  wielo-
letnim opiekunem Klubu 
Wolontariusza była Teresa 
Mikołajczak, którą obecnie 
zastępują Julia Owsiukie-
wicz oraz Natalia Wańdoch. 

W  czasie piątkowej Gali 
Wójt Gminy Kobylnica wrę-
czył opiekunom „Tęczy” listy 
gratulacyjne a na rzecz klu-
bu przekazał multimedialne 
urządzenie wielofunkcyjne, 
które ma pomóc uczniom 
w realizacji kolejnych zadań. 
Całe wydarzenie uświet-
niły występy artystyczne 
uczniów miejscowej szkoły. 

Teresa Mikołajczak, założycielka Tęczy, 
nie kryła wzruszenia w czasie Gali

Na styczniowej uroczystości poja-
wili się byli i obecni wolontariusze

Jubileusz był doskonałą okazją do uhonorowania 
pedagogów, którzy wspierają działania Klubu Tęcza
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Wyżej w  kategorii gminy 
wiejskie znalazła się jedynie 
gmina Chełmiec. Kobylnica 
uplasowała się na drugim 
miejscu w  zestawieniu, uzy-
skując 43315 punktów, czyli 
o ponad pół tysiąca więcej niż 
w ubiegłorocznej edycji.

Samorządy sklasyfikowa-
ne w  rankingu oceniane są 
przez ekspertów Związku 
Powiatów Polskich według 
kilkudziesięciu kryteriów, 
które zgrupowano w  jede-
nastu kategoriach tematycz-
nych. Punktowane są m.in. 
działania proinwestycyjne 
i  prorozwojowe, rozwiązania 
poprawiające jakość obsługi 
mieszkańców i  jednostki sa-
morządu terytorialnego oraz 
wprowadzane inicjatywy 

z  zakresu ochrony zdrowia 
i  pomocy społecznej. Pod 
uwagę brane są też rozwiąza-
nia związane z promocją edu-
kacji, kultury i sportu.

Eksperci, którzy przyglą-
dali się poszczególnym sa-
morządom, w  przypadku 
Kobylnicy zwrócili szczegól-
ną uwagę na ilość środków 
finansowych, które udało się 
pozyskać z  funduszy krajo-
wych. W  tym przypadku Ko-
bylnica uzyskała maksymal-
ną liczbę punktów. Podobna 
sytuacja miała miejsce przy 
ocenie współpracy samorzą-
du z  NGO, sposobu realizacji 
programów profilaktycznych 
z  zakresu zdrowia na terenie 
Gminy Kobylnica czy wspie-
rania zdolnej i utalentowanej 

młodzieży poprzez tworzenie 
odpowiednich systemów sty-
pendialnych. Komisja doceni-
ła również działania związane 
z  promocją rozwiązań pro-
ekologicznych i  ekoenerge-
tycznych. 

Uroczyste ogłoszenie wyni-
ków połączone z wręczaniem 
dyplomów i nagród odbędzie 
się podczas Zgromadzenia 
Ogólnego Związku Powiatów 
Polskich, które odbędzie się 
11-12 maja w Kołobrzegu. 

Ogólnopolski Ranking Po-
wiatów i  Gmin prowadzony 
przez Związek Powiatów Pol-
skich oparty jest na zasadzie 
bezpłatnego i dobrowolnego 
uczestnictwa wszystkich sa-
morządów szczebla gminne-
go i powiatowego. 

Kobylnica awansowała 
w Rankingu ZPP
Poznaliśmy wyniki Ogólnopolskiego Rankingu Powiatów i Gmin, prowa-
dzonego przez Związek Powiatów Polskich. Kolejny raz w ścisłej czołówce 
w kategorii gminy wiejskie znalazła się Kobylnica, którą sklasyfikowano na 
drugim miejscu w kraju. W porównaniu do poprzedniej edycji rankingu jest 
to awans o jedną pozycję. 

Od kilkunastu lat coraz 
głośniej mówiło się o tym, że 
polskie miasta, gminy i  wsie 
są „zapchane” reklamami. 
Usługodawcy i  przedsiębior-
cy prześcigali się w  formach 
i  sposobach dotarcia do 
klienta, wychodząc z  założe-
nia, że reklama, jako dźwi-
gnia handlu, musi być duża 
i  krzykliwa. W  konsekwencji 
takie reklamy wpływały źle 
na krajobraz.

Teraz wszystkie samorzą-
dy w  Polsce mogą ograni-
czać chaos w  przestrzeni. 
Taką możliwość daje im 
ustawa krajobrazowa. Swo-
isty „kodeks reklamowy” 
wprowadzony został także 
w  Gminie Kobylnica. Radni 
podjęli w listopadzie uchwa-
łę regulującą zasady i  wa-
runki sytuowania obiektów 
małej architektury, tablic 
reklamowych i  urządzeń re-
klamowych oraz ogrodzeń, 
ich gabarytów, standardów 
jakościowych oraz rodzajów 
materiałów budowlanych, 
z jakich mogą być wykonane. 

W uchwale określono m.in. 
dopuszczalne parametry 
obiektów małej architektury, 
banerów, tablic i  urządzeń  
reklamowych oraz szyldów – 
między innymi ich wymiary, 
lokalizacje. Ustalono także 
zasady i warunki sytuowania 

ogrodzeń. Istniejące obiekty 
małej architektury oraz ogro-
dzenia nie wymagają dosto-
sowania do zasad ustalonych 
w uchwale. 

- Dotychczas samorządom 
brakowało narzędzi, aby wpły-
wać na ład reklamowy na 
swoim terenie. Ustalenie zasad 
i  warunków sytuowania kon-
kretnych obiektów może po-
móc w działaniach, które mają 
chronić krajobraz – tłumaczy 
Leszek Kuliński, Wójt Gminy 
Kobylnica. 

Tablice i  urządzenia rekla-
mowe posadowione zgodnie 
z przepisami Prawa budowla-
nego, niespełniające warun-
ków  określonych w uchwale, 
muszą być do nich dosto-
sowane w  terminie 5 lat tj. 
do dnia 1 stycznia 2022r. 
W  związku z  tym, istniejące 
tablice i urządzenia reklamo-
we posadowione nielegalnie, 
będą musiały zniknąć z prze-
strzeni publicznej.

W  dniu 25 listopada 2016 
roku Rada Gminy Kobylnica 
podjęła też Uchwałę w sprawie 
opłaty reklamowej. Określono 
wzór formularza, terminy skła-
dania deklaracji na dany rok po-
datkowy, termin zapłaty opłaty 
reklamowej oraz jej wysokość. 
Ustalono stawkę opłaty rekla-
mowej, która składa się z  czę-
ści stałej (2,45 zł dziennie) oraz 

zmiennej (0,20 zł/m2 dziennie). 
Opłaty za reklamy – obowiązu-
ją od 1 stycznia 2017 r.

Wzór formularza deklaracji 
na opłatę reklamową oraz za-
łącznika do niej dostępny jest 
pod adresem www.kobylnica.
pl w kategorii zadań realizowa-
nych przez referat finansowy 
w  zakładce: podatki i  opłaty 
lokalne.

Podstawowe 
dokumenty:
Uchwała Nr XXXIII/270/ 

2016 Rady Gminy Kobylni-
ca z  dnia 25 listopada 2016 
r. w  sprawie ustalenia za-
sad i  warunków sytuowania 
obiektów małej architektury, 
tablic reklamowych i  urzą-
dzeń reklamowych oraz 
ogrodzeń, ich gabarytów, 
standardów jakościowych 
oraz rodzajów materiałów 
budowlanych, z  jakich mogą 
być wykonane.

Uchwała Nr XXXIII/271/ 
2016 Rady Gminy Kobylnica 
z  dnia 25 listopada 2016 r. 
w sprawie opłaty reklamowej.

Uchwała Nr XXXIII/272/ 
2016 Rady Gminy Kobylnica 
z  dnia 25 listopada 2016 r. 
w  sprawie obowiązku skła-
dania deklaracji na opłatę 
reklamową oraz określenia 
wzoru deklaracji na opłatę 
reklamową.

Ustawa krajobrazowa: 
ład zamiast chaosu
Gmina Kobylnica jest pierwszym samorządem w regionie słupskim, który zde-
cydował się wprowadzić nowe rozwiązania zmierzające do uporządkowania 
przestrzeni publicznej. Dzięki nowym przepisom zniknąć ma reklamowy chaos. 
Samorząd zyskał natomiast narzędzia umożliwiające ochronę krajobrazu. 

Gmina Kobylnica wraz z Gmi-
ną Dębnica Kaszubska jako 
Partner Wiodący, Gminą Słupsk, 
Gminą Ustka, Gminą Potęgo-
wo oraz podmiotem spoza 
sektora finansów publicznych 
wyłonionym w drodze konkur-
su, planuje ubiegać się o  dofi-
nansowanie projektu pn. „OZE 
w  gminach powiatu słupskie-
go”. Szansą są w tym przypadku 
środki pochodzące z Regional-
nego Programu Operacyjnego 
Województwa Pomorskiego na 
lata 2014 – 2020.

W ramach ogłoszonego kon-
kursu można realizować pro-
jekty z  zakresu odnawialnych 
źródeł energii. 

W  ramach planowanego 

projektu na terenie Gminy 
Kobylnica planuje się montaż 
instalacji fotowoltaicznych na 
trzynastu obiektach użytecz-
ności publicznej. Są wśród 
nich: budynek Urzędu Gminy 
w  Kobylnicy, budynki remizy 
strażackiej i  świetlicy wiejskiej 
w  Sierakowie, Sycewicach 
i  Luleminie, budynki świetlicy 
wiejskiej w  Kczewie, Kruszynie 
i Widzinie, budynki Szkoły Pod-
stawowej w  Kończewie, Kwa-
kowie i  Słonowicach, budynki 
Zespołu Szkół Samorządowych 
w  Sycewicach i  Kobylnicy, bu-
dynki Centrum Administracyj-
no – Kulturalnym w Kobylnicy. 

Szacowane całkowite koszty 
przypadające na Gminę Ko-

bylnica wynoszą 830 000,00 zł. 
Wydatki związane z  realizacją 
projektu mają zostać pokryte ze 
środków Unii Europejskiej oraz 
budżetu Gminy Kobylnica.  

W związku z powyższym za-
sadne jest podpisanie Umowy 
Partnerskiej pomiędzy Gminą 
Dębnica Kaszubska - Partne-
rem Wiodącym (Liderem) a po-
zostałymi Partnerami: Gminą 
Kobylnica, Gminą Słupsk, Gmi-
ną Ustka, Gminą Potęgowo 
oraz podmiotem spoza sektora 
finansów publicznych wyłonio-
nym w drodze konkursu. 

Uchwałę w  sprawie wyra-
żenia woli współpracy Rada 
Gminy Kobylnica podjęła 13 
grudnia. 

Pięć samorządów zamierza wspólnymi siłami walczyć o dofinansowanie 
projektu pod nazwą „OZE w gminach powiatu słupskiego”. Uzyskane 
w ten sposób pieniądze pozwoliłyby na remont budynków użyteczności 
publicznej. W przypadku Gminy Kobylnica chodzi o trzynaście obiektów.

Równym krokiem 
po unijne wsparcie

Nowe oświetlenie i nawierzchnia 
Pierwszy etap modernizacji ciągu pieszego ze Słonowic w kierunku 
Dobrzęcina już się zakończył. Na ponad półkilometrowym odcinku 
zamontowano nowe oświetlenie. 

14 nowych słupów oświetle-
niowych stanęło wzdłuż chod-
nika prowadzącego ze Słono-
wic w kierunku Dobrzęcina. Na 
każdym z  nich zamontowano 
nowoczesne energooszczędne 
oprawy oświetleniowe, dzięki 
czemu ponad półkilometro-
wy odcinek możemy pokonać 
w  dużo bardziej komforto-
wych warunkach. Łączna war-
tość wykonanych robót wyno-
si 59 000 zł. 

Wybudowanie oświetlenie 
stanowi jednak dopiero pierw-
szy etap zadania inwestycyjne-

go, które zaplanowano na tym 
odcinku. Wiosną realizowane 
będą prace związane z  mo-
dernizacją nawierzchni. Prze-
budowany zostanie istniejący 
chodnik, poprzez wymianę 
obecnej nawierzchni z płyt be-
tonowych na kostkę betonową

Powyższe roboty budow-
lane znacznie wpłyną na 
zwiększenie bezpieczeń-
stwa, poprawę warunków  
i  komfortu pieszych, w  tym 
przede wszystkim dzieci i mło-
dzieży w wieku szkolnym.

Wzdłuż drogi prowa-
dzącej ze Słonowic do 
Dobrzęcina stanęło 14 
nowych lamp

Wójt Gminy Kobylnica podkreśla, 
że osiągnięty wynik jest efektem 
zaangażowania mieszkańców 
i ciężkiej pracy wielu ludzi
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BAJKA Tadeusz Gawlik
tadgaw@wp.plo zwyczajnej uczciwości

W  najstarszych nawet 
bajkach bywało tak, że 
to najgłupszy z  kmieciej 
rodziny, w  imię spra-
wiedliwości społecznej, 
królem a  nawet carem 
zostawał a  każdy garko-
tłuk i  kopciuch, poślu-
biwszy wcześniej w  tym 
celu księcia, na królową 
wspaniałą obligatoryjnie 
przez łóżko awansował. 
Dziś królów na świecie 
zostało maluśko a  ksią-
żęta ubożuchne takie, 
że muszą sprzedawać 
ojczyźnie nie będące 
ich własnością dzieła 
sztuki bądź popełniać 
mezalianse, żeniąc się 
z posażnymi pannami by 
na łyżkę strawy godnej 
książęcego podniebie-
nia starczyło. Zaczęła 
się więc nowa era auto-
promocji. Każda panien-
ka chce zostać uznaną 
piosenkarką, aktorką 
a  w  ostateczności top 
modelką z  pierwszych 
stron żurnali mód. Kie-

dy jednak urody i  talen-
tu nie staje, albo czas 
popularności już minął, 
pcha się toto do wielkiej 
polityki by z  lepszym 
bądź gorszym skutkiem 
swoje parcie na szkło 
i  sitko kontynuować. Co 
dziwne zasada drugiego 
obiegu dotyczy raczej 
panów od Pietrzaka ( jak 
mu tam było) na Kukizie 
Piętnastym kończąc. To 
jednak nie jest jeszcze 
ten najgorszy sort. Gorsi 
są bowiem ci frustraci, 
którzy od kołyski wiedzą, 
że do niczego się nie na-
dają. Dla nich, przynaj-
mniej ich zdaniem, nie 
ma innej alternatywy 
niż polityka! To oni, ma-
jąc gęby pełne frazesów, 
drą mordy na sporto-
wych stadionach, kroczą 
w narodowych marszach 
podpalając właściwe 
w  danym momencie ku-
kły polityków i „wrogów 
ojczyzny”. To oni kreują 
się na przywódców ma-

sowych ruchów naro-
dowych i  społecznych. 
Każdy z nich ma jakiegoś 
sponsora i  protektora 
politycznego, którego 
polecenia teraz wyko-
nuje i  w  przyszłości wy-
konywał będzie. Stąd się 
bierze paniczny strach 
przed wodzami partyj-
nymi każdej politycznej 
maści bo to oni decydują 
o  tym czy jutro wazeli-
niarz będzie przy korycie 
i czy na listę w kolejnych 
wyborach przez łaskawcę 
wpisany zostanie. Żaden 
przecie normalny mar-
szałek sejmu nie krzy-
czałby z własnej nieprzy-
muszonej woli, w  duecie 
zresztą z  „naczelnikiem 
państwa” ... „komuniści 
i  złodzieje”, pamiętając 
o chłopaczkach z własnej 
partii, którzy rozliczali 
sejmową „kilometrówkę” 
na kilka samochodów 
jadąc na prywatny urlop 
tanimi liniami lotniczy-
mi. Nikt już nie pamięta 

cmentarnych spotkań 
grabarzy ustawy hazar-
dowej gdzie orszak po-
grzebowy prowadził szef 
klubu parlamentarnego 
Platformy Obywatelskiej 
Zbigniew Chlebowski. 
W  zapomnienie poszła 
zapewne afera podsłu-
chowa, która była ra-
czej festiwalem prawdy 
bo dowiedzieliśmy się 
o tym, że państwo polskie 
istnieje tylko teoretycz-
nie a  nasze stosunki dy-
plomatyczne i  militarne 
z USA mają charakter wy-
łącznie oralny. Tym cza-
sem ucieka nam wymiar 
moralny całej społecznej 
aktywności obywateli. 
„Słoneczko Tatr” i  „Per-
ła Bałtyku” - Jarosław K. 
sugerując jednoosobo-
we kierownictwo wie-
lopoglądowej opozycji 
tak genialnie rzucił kość 
niezgody między młode 
wilki, że nawet stary ba-
sior – Schetyna do ogry-
zania tej kości z  zapałem 

się rzucił. Zauważywszy 
jednak, że gnat tuku 
jest pozbawiony, obiecał 
Kaczorowi przywódz-
two opozycyjnej koali-
cji w  przyszłym układzie 
parlamentarnym. W  cza-
sie gdy liderzy parla-
mentarnych kanapek 
(sic) ostrzą sobie zęby 
na buławę opozycyjnego 
atamana okupując bez 
sensu sejmową arenę, 
Ryszard Petru pierwszy 
skrzypek, bo raczej już 
nie dyrygent Nowocze-
snej, udaje się na syl-
westrowy wyjazd zagra-
niczny z  wice szefową 
Nowoczesnej, posłanką 
Joanną Schmidt, w  cza-
sie gdy w  sali obrad po-
zostawali posłowie jego 
klubu. Z  doświadczenia 
wiadomo, że jeśli dwóch 
członków zarządu jedzie 
za granicę to raczej po 
sponsorską kasę, a  jeśli 
to jest para mieszana to 
pewnie nie tylko tańczyć 
tam pojechali. Bajko ty 

moja od Kopciuszka do 
łóżka dalej jak zwykle się 
pleć! Nie wiem z  czyjej 
głowy wyskoczył Mate-
usz Kijowski. Panna Nikt 
pojawiła się z  nikąd. To, 
że przeprasza nie zmie-
nia faktu, że zarabiając 
tajemnie na świadcze-
niu usług dla KOD-u, 
skompromitował ten 
ruch i  jego nieskutecz-
ne zresztą manifestacje. 
Być może zabrakło mi 
doświadczenia i  ostroż-
ności ale zaręczam, że 
nie ma w  tej sprawie 
nieuczciwości, mówi 
Mateusz Kijowski nie pa-
miętając, że łyżka dzieg-
ciu całą cysternę miodu 
spieprzyć potrafi. Jak to 
się dzieje , że wybierając 
spośród prawych i  spra-
wiedliwych kandydatów 
najczęściej wybieramy 
tych, od których chcemy 
uciec?

Powyższa treść jest 
prywatną opinią autora

Funkcjonariusze w roli nauczycieli
Strażnicy gminni wspólnie z funkcjonariuszami 
posterunku policji w Kobylnicy zorganizowali 
cykl spotkań z uczniami kobylnickich szkół 
podstawowych. 

Kolejny rok z  rzędu funk-
cjonariusze zadbali o  bez-
pieczeństwo najmłodszych 
w czasie ferii. Nim rozpoczę-
ła się zimowa przerwa w na-
uce, uczniowie kobylnickich 
szkół podstawowych brali 
udział w specjalnych prelek-
cjach, które miały zwrócić 
ich uwagę na ewentualne 
niebezpieczeństwa i  sytu-
acje zagrożenia, z  którymi 
mogą się spotkać w tym cza-
sie.

Spotkania z  udziałem 
strażników gminnych oraz 
policjantów z  kobylnickie-
go posterunku rozpoczęły 
się 5 stycznia. Przez kolejne 
tygodnie funkcjonariusze 
odwiedzali kolejne szko-
ły. Uczniowie mieli okazję 
uczestniczyć w  specjalnie 
przygotowanej prelekcji. 
Aby w  możliwie jak naj-
lepszy sposób trafić do 
młodych ludzi, prelegenci 
postanowili nadać spotka-
niom nieco mniej oficjalny 
charakter. Poprzez rozmo-

wy, różnego rodzaju gry i in-
scenizacje oraz prezentacje 
multimedialne pokazywali 
dzieciom, w jaki sposób po-
winny zadbać o bezpieczeń-
stwo swoje, ale także kole-
gów i koleżanek. 

- Omawialiśmy sprawy, 
które dla osób dorosłych są 
oczywiste, ale dla młodych 
ludzi już nie. Dzięki tym spo-
tkaniom dzieci dowiedziały 
się, gdzie najbezpieczniej 
jeździć na sankach. Wiele 
uwagi poświęciliśmy zamar-
zniętym zbiornikom wod-
nym i  ryzyku, jakie wiąże 
się ze stąpaniem po lodzie 
– tłumaczy Katarzyna Jasiak, 
komendant Straży Gminnej 
w Kobylnicy.

Spotkania z  młodymi 
mieszkańcami organizowa-
ne są od kilku lat, tuż przed 
rozpoczęciem ferii zimo-
wych. Jak mówią sami funk-
cjonariusze, wiedza uczniów  
po trwającej kilkadziesiąt 
minut prelekcji, radykalnie 
się zmienia.  

Nasz naród jak lawa,
z wierzchu zimna i twarda, sucha i plugawa;
lecz wewnętrznego ognia sto lat nie wyziębi,
plwajmy na tę skorupę i zstąpmy do głębi.
(Dziady Adam Mickiewicz)

Dla młodych ludzi spotkania z funkcjonariuszami były doskonałą okazją do podnie-
sienia swojej wiedzy na temat bezpieczeństwa
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Przez życie 
w mundurze

Miłość do strażackiego 
munduru rozpoczęła się 
bardzo wcześnie. W  1972 
roku, mając zaledwie 22 
lata, zdecydował się wstąpić 
w szeregi Ochotniczej Straży 
Pożarnej we Wrzącej.  Czasy 
dość odległe i  pewnie nie-
wielu je pamięta. Komen-
dantem jednostki był wów-
czas Stanisław Wedzlewski, 
a OSP miała na swoim wypo-
sażeniu tylko jeden wóz bo-
jowy marki STAR 25 – GBA. 
W niczym nie zniechęciło to 
jednak młodego chłopaka. 
Wręcz przeciwnie. 

– Strażą pożarną intere-
sowałem się w  zasadzie od 
dzieciństwa. O  mundurze 
marzyłem bardzo mocno. 
Strażakiem we Wrzącej był 
właściwie co drugi chłopak, 
więc to było normalne, że 
młodzi ludzie o  tym marzyli, 
o  tym, by pomagać ludziom 
– twierdzi. 

Ogromnie zdetermino-
wany, piął się po kolejnych 
szczeblach kariery. W  cza-
sie jednego z  posiedzeń 
zarządu zapadła decyzja 
o  przekazaniu Zbigniewowi 
Józwie obowiązków sekre-
tarza jednostki. W  ścisłym 
kierownictwie jednostki za-
siedli też Roman Wilkos, 
Rudolf Szwark i  Jóżef 
Strząbała. 

Strażak na medal

W  trakcie 45 lat 
działalności w  szere-
gach jednostki OSP 
Wrząca, Zbigniew 
Józwa był świad-
kiem wielu sytuacji 
i  zdarzeń, w  których 
strażacy ratowali do-
bytek, a  często też 
życie mieszkańców. 
Gotowy do poświęceń, 
odważny, a  jednocześnie 
rozważny i  odpowiedzialny. 
Taką opinie ma dziś wśród 
swoich kolegów. Jednak nie 
tylko oni docenili jego dzia-
łalność i  wkład w  służbę. 12 
maja 2012 roku podczas 60 
- lecia OSP Lulemino druh Zbi-
gniew otrzymał z  rąk członka 
Zarządu Głównego ZOSP RP 
w  Warszawie Stanisława Gaj-
ka złoty medal „Za Zasługi dla 
Pożarnictwa”. Niespełna dwa 
lata później mógł do swoje-
go munduru przypiąć kolejną 
odznakę. Podczas gminnych 
zawodów jednostek OSP, któ-
re zorganizowano w  Sycewi-

cach, za 40 - letnią działalność 
na rzecz ruchu strażackiego 
otrzymał odznakę „Za Wysłu-
gę Lat” z  rąk prezesa Zarządu 
Oddziału Gminnego ZOSP RP 

w  Kobylnicy. Dla strażaka, 
który przez kilkadziesiąt lat 
ryzykował życie, by nieść 
pomoc potrzebującym, 
było to piękne zwieńczenie 

kariery. Dziś też jest mocno 
związany z  jednostką, choć 
do pożarów już nie wyjeżdża, 
to i  tak myślami jest zawsze 
z kolegami, którzy biorą udział 
w akcji. 

- Każdy alarm syreny wywo-
łuje u  mnie szybsze bicie serca, 
i choć nie mogę już brać udziału 
w akcjach to za każdym razem 
udaje się pod remizę, aby zo-
baczyć, co się stało – tłumaczy 
Zbigniew Józwa. 

Niesłabnące zaufanie 
i zaangażowanie

W  lutym ubiegłego roku 
podczas zebrania sprawoz-
dawczo - wyborczego OSP 
Wrząca wybrano nowy zarząd 
oraz komisję rewizyjną. Ko-
ledzy i  koleżanki z  jednostki 
znów zaufali Zbigniewowi 
Józwie, wybierając go na prze-
wodniczącego komisji rewi-

zyjnej. Nadal aktywnie bierze 
czynny udział w życiu strażac-
kim oraz pełni również funkcję 
opiekuna miejscowej kaplicy 
p.w. św. Floriana, w której od-
bywają się Msze Święte w każ-
dą niedzielę. Dlaczego? 

-  Służba strażacka to coś 
pięknego. Dlatego Ochotni-
cza Straż Pożarna we Wrzącej 
zawsze będzie w  moim sercu – 
podkreśla Zbigniew Józwa. 

Bycie strażakiem w ro-
dzinnych genach?

Służbę w  straży pożarnej 
kontynuują dziś także kolejne 
pokolenia w rodzinie. Obaj sy-
nowie – Artur i Andrzej – dbają 
dziś o  bezpieczeństwo miesz-
kańców Gminy Kobylnica. 
Podobnie zięć Janusz, który 
jest naczelnikiem OSP Wrząca. 
Szwagier Zbigniewa Józwy – 
Roman – jest prezesem jednej 
z jednostek OSP. Kolejne kroki 
w szczeblach strażackiego rze-
miosła stawia także wnuczek 
Łukasz, który z  powodzeniem 
podtrzymuje rodzinne trady-
cje. A, że młode pokolenie ma 
się od kogo uczyć, to o bezpie-
czeństwo w  kolejnych latach 
możemy być spokojni. 

Od 45 lat gotowy, by pomagać
W pracy ceniony za doświadczenie, umiejętności i wiedzę. Przyjaciele mają do niego ogromny szacunek za to, jakim jest człowiekiem. Twardy i uparty 
strażak o złotym sercu – mówią o Zbigniewie Józwie mieszkańcy i znajomi. Na taką opinię pracował bardzo długo. O bezpieczeństwo troszczy się od 45 
lat. Tyle czasu związany jest z miejscową jednostką Ochotniczej Straży Pożarnej. 

Dla wielu młodych straża-
ków Zbigniew Józwa jest 
wzorem do naśladowania

Za działalność na rzecz 
pożarnictwa Zbigniew 
Józwa otrzymał wiele 
nagród i wyróżnień
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Sto prac nadesłano na konkurs plastyczny „Czyste powietrze w naszej Gminie”. Autorzy 
najlepszych projektów otrzymali ciekawe nagrody, ale najważniejsze było to, że wszyscy 
uczestnicy zyskali wiedzę na temat ekologii i ochrony środowiska. Edukacja w tym zakre-
sie jest bardzo ważna i jest jednym z głównych powodów tego, że mieszkańcy północ-
nej części kraju nie mają aż tak dużych problemów z zanieczyszczonym powietrzem, jak 
na południu.

Łącząc w  sobie edukację proekolo-
giczną i  artystyczny charakter całego 
konkursu organizatorzy chcą zachęcić 
młodych ludzi do zgłębiania swojej wie-
dzy na temat działań proekologicznych 
i odnawialnych źródeł energii. Przygoto-
wanie pracy plastycznej związanej z  tą 
tematyką wymagało od uczestników 
wcześniejszego zapoznania się z wielo-
ma sprawami, które mają wpływ na stan 
środowiska w miejscu zamieszkania. 

Dzieciom z  terenu Gminy Kobylnica 
zaproponowano wykonanie prac pla-
stycznych, dowolną techniką, zwierają-
cych treści ekologiczne, w  tym ukazu-
jące zalety przyjaznych dla środowiska 
systemów grzewczych. W  odpowiedzi 
na konkurs nadesłano 100 ciekawych, 
barwnych, wykonanych w  różnych 
technikach prac, z terenu całej Gminy. 

Nagrody przyznano w następujących 
czterech kategoriach wiekowych. W naj-
młodszej z nich najwyżej oceniono pra-
cę Marii Łuńskiej. Nagroda w kategorii 8 
– 9 lat trafiła do Olka Dobaczewskiego. 
W grupie 10 – i 12- Latków triumfował 
Kacper Kuta, a w najstarszej Małgorzata 
Piątek. Z  laureatami konkursu spotkał 
się Wójt Gminy Kobylnica oraz Sekretarz 
Urzędu Gminy. Leszek Kuliński i Sławo-

mir Ziemianowicz odwiedzali uczniów 
w  styczniu, by osobiście im pogratu-
lować i  wręczyć nagrody. Kilkunasto-
minutowe spotkania w każdej ze szkół 
były też okazją do rozmowy o  stanie 
środowiska. Dzieci z  uwagą wsłuchi-
wały się w rady i wskazówki dotyczące 
tego, jak w prosty sposób możemy dbać 
o stan powietrza i wody. Na przykładzie 
problemów, z jakimi muszą radzić sobie 
mieszkańcy południowej części kraju, 
w  szczególności Krakowa, dyskutowa-
no o konsekwencjach nieodpowiedzial-
nego zachowania. Dzieci zapewniały, że 
zarówno teraz, jak i w przyszłości będą 
dbać o  stan środowiska w  Gminie Ko-
bylnica. 

Konkurs plastyczny o  tematyce eko-
logicznej „Czyste powietrze w  naszej 
Gminie” zorganizowany został w  ra-
mach projektu pn.: „Czyste powietrze 
Gminy Kobylnica – edycja 2016” współ-
finansowanego w  części dotyczącej 
modernizacji źródeł ciepła ze środ-
ków Wojewódzkiego Funduszu Ochro-
ny Środowiska i  Gospodarki Wodnej 
w Gdańsku w ramach konkursu „Czyste 
powietrze Pomorza”.

Pełna lista laureatów znajduje się na 
stronie internetowej Gminy Kobylnica.  

Ekologia w artystycznym ujęciu
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„Renifer Niko ratuje święta” – właśnie tę międzynarodową produkcję 
zaprezentowano w czasie specjalnego pokazu, który 28 grudnia odbył 
się w Gminnym Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy.

„Kino świąteczne” zorgani-
zowano w  ostatnich dniach 
grudnia. Do udziału w imprezie 
zaproszono dzieci z terenu całej 
gminy. Młodzi ludzie z  wielką 
uwagą śledzili losy bohaterów 
bajki, by zaraz po jej zakończe-
niu podzielić się swoimi wraże-

niami z  koleżankami i  kolega-
mi. Wyjątkowy charakter całej 
imprezy podkreślała aranżacja 
holu prowadzącego do Sali 
teatralnej. Przed wejściem na 
salę każdy z uczestników mógł 
także spróbować pysznego po-
pcornu. 

Podobną imprezę Gminne 
Centrum Kultury i  Promocji 
zorganizowało na zakończenie 
wakacji. Widząc uśmiechnięte 
i zadowolone twarze dzieci, or-
ganizatorzy zapowiedzieli kon-
tynuację tego projektu.  

Świąteczny seans w Centrum
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W Y W I A D  K U R I E R A

Mariusz Brokos: 
Na pewno wyjdziemy naprzeciw potrzebom 
kulturalnym mieszkańców
Początek roku przyniósł zmiany w kierownictwie 
Gminnego Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy. 
Obowiązki Dyrektora pełni Mariusz Brokos. 

Nowo mianowane osoby zwy-
kło się pytać o  to, w  jakim stanie 
zastają daną firmę, instytucję czy 
- jak w  Pana przypadku - Gminne 
Centrum Kultury i Promocji?

Moja decyzja o  objęciu sta-
nowiska dyrektora tej placów-
ki podyktowana była, między 
innymi tym, że bardzo dobrze 
znałem tę instytucję. Przez 
pięć lat współpracowałem 
z  Centrum przy produkcji im-
prez muzycznych i wiedziałem, 
jak świetnie jest zorganizowa-
ną placówką, wiedziałem że 
ma świetną kadrę, która jest 
w  stanie zrealizować każde 
przedsięwzięcie. To, co wyni-
kało z  moich obserwacji po-
twierdziło się w  rzeczywisto-
ści - Gminne Centrum Kultury 
i  Promocji w  Kobylnicy, to do-
brze naoliwiony mechanizm 
i  mam nadzieję, że nadal tak 
będzie.

Pierwsze tygodnie w  nowej 
roli pewnie nie pozwoliły w  pełni 
rozwinąć skrzydeł, ale chciałbym 
dowiedzieć się, czy, a  jeśli tak, to 
w  jaki sposób będzie teraz funk-
cjonować Centrum?

Nie przewiduję radykalnych 
zmian organizacyjnych, nie 
widzę takiej potrzeby. Raczej 
drobne korekty i  uściślenie 
pewnych procedur, czy zakre-
su obowiązków niektórych 
pracowników. Zmiany będę 
wprowadzał w sposób natural-
ny - bez rewolucji, która tu na-
prawdę nie jest potrzebna.

Łatwo zauważyć, że 
z  każdym kolejnym ro-
kiem trzeba szukać 
nowych propozycji 
i  ofert dla mieszkań-
ców i  turystów. Czy 
owe pomysły mo-
żemy już zdradzić?

Na pewno 
wyjdziemy na-
przeciw po-
trzebom kul-
t u r a l n y m 
m i e s z -
k a ń c ó w . 

Postaramy się poszerzyć ofertę 
wydarzeń kulturalnych zgodnie 
z  ich oczekiwaniami. Dlatego 
jedną z  pierwszych moich de-
cyzji było zebranie opinii wśród 
mieszkańców Gminy Kobylnica 
i  ich konkretnych propozycji, na 
przykład gwiazd estrady, które 
chcieliby u  nas zobaczyć i  usły-
szeć. Bardzo się cieszę, że na 
ankietę odpowiedziało tak wiele 
osób - możemy mówić o  tysią-
cach odpowiedzi i sugestii doty-
czących tego, kto ma wystąpić 
w  Kobylnicy. Obecnie analizu-
jemy te propozycje. Rozma-
wiam z managerami niektórych 
gwiazd i  już mogę zdradzić, że 
jeden z  częściej sugerowanych 
przez mieszkańców gminy arty-
stów, wystąpi w  Sali Teatralnej 
naszego Centrum pod koniec 
marca. Nazwiska nie zdradzę, 
ale jestem pewien, że będzie to 
wydarzenie dużej rangi.

Czy kalendarz wydarzeń na naj-
bliższe miesiące ulegnie dużym 
zmianom?

W  pierwszym kwartale tego 
roku naprawdę będzie się 
sporo działo. Ferie zimowe 
to półkolonie odbywające 
się w  Centrum i  specjalne 
zajęcia w świetlicach wiej-
skich. Na początku lutego 
zapraszamy na prapremie-
rę spektaklu teatralnego 
„Wszyscyśmy z  jednego szy-
nela” przygotowanego przez 
artystów Nowego Teatru 
w  Słupsku i  Kabaretu 

Rafała Kmity. Gmina Kobylnica 
jest współproducentem tego 
wydarzenia. Spektakl po raz 
pierwszy prezentowany będzie 
właśnie u  nas, 3 lutego o  18:00 
w  Gminnym Centrum Kultury 
i  Promocji. 18 lutego zaprasza-
my na „Walentynkowy Wieczór 
Operetkowy”. Wystąpią arty-
ści poznańskiej Opery i  Baletu. 
Początek marca to tradycyjnie 
„Babskie Gadanie” - tu też dla 
melomanów przygotowaliśmy 
super niespodziankę - szczegó-
ły wkrótce. A  pod koniec mar-
ca wystąpi u  nas wspomniana 
wcześniej gwiazda muzyczna. 
Kto? Jeszcze nie zdradzam, ale 
bilety na to wydarzenie na pew-
no rozejdą się błyskawicznie.

Działalność Centrum to nie tylko 
organizacja imprez, ale też szero-
ko rozumiana edukacja artystycz-
na. Czego można spodziewać się 
w tej dziedzinie?

Nasza oferta jest bardzo sze-
roka i  w  miarę możliwości bę-
dziemy starali się proponować 
kolejne zajęcia. Już teraz moż-
na się u  nas uczyć śpiewu, gry 
na różnych instrumentach, czy 
poświęcić się pasji sportowej 
i  tanecznej. Mamy także zajęcia 
z  rękodzieła, chociażby filcowa-
nie, które jest bardzo popularne 
szczególnie wśród pań. Przy na-
szym centrum działają zespoły 
muzyczne i wokalne oraz stowa-
rzyszenie Aktywnych Seniorów. 
Każdy tu znajdzie coś dla siebie. 
A  jeśli nie - proszę nam o  tym 
powiedzieć - wspólnie pomyśli-
my jak wzbogacić naszą ofertę.  

Osoba od wielu lat związana 
z  działalnością kulturalną. Do-
świadczenie zdobywał między 
innymi w  Miejskim Ośrodku Kul-
tury w  Słupsku, gdzie pełnił obo-
wiązki instruktora ds. organizacji 
imprez. Przez ostatnie kilkanaście 
lat związany z  branżą medial-
ną – najpierw jako DJ i  prezenter 
w  stacjach komercyjnych, a  póź-
niej w  rozgłośniach Polskiego 
Radia. Mariusz Brokos jest też ce-
nionym konferansjerem i  akusty-
kiem.    

W pierwszym kwartale tego roku naprawdę 
będzie się sporo działo – zapowiada nowo 
powołany dyrektor Gminnego Centrum Kultury 
i Promocji w Kobylnicy

Dyrektor pytał 
o gwiazdy

Przez dwa tygodnie na 
stronie internetowej Gminy 
Kobylnica mogliśmy zgłaszać 
propozycje gwiazd i  arty-
stów, których chcielibyśmy 
zobaczyć w  trakcie organizo-
wanych imprez i  wydarzeń. 
Liczba oddanych głosów za-
skoczyła wszystkich. 

W trakcie ankiety swój głos 
oddało niemal dwa tysiące 
osób. Pojawiły się bardzo 
różne propozycje. Niektórzy 
wnioskowali o  znanych i  bar-
dzo popularnych artystów, 
inni – wręcz przeciwnie, zgła-
szali pomysły zaproszenia do 
Gminy Kobylnica młodych 
i  ambitnych twórców, satyry-
ków i  kabareciarzy. Wynikom 
przyglądają się teraz wszyst-
kie osoby, które przygotowu-
ją kalendarz imprez.

- Dziękujemy wszystkim 
za oddane głosy. To wielki 
kapitał, który chcemy teraz 
wykorzystać, nie tylko w  naj-
bliższych tygodniach, ale mie-
siącach, czy latach. Wiemy, 
jakie są oczekiwania miesz-
kańców. Postaramy się w moż-
liwie jak największym stopniu 
je zrealizować. Przed nami 
jednak wiele pracowitych go-
dzin i  tygodni, które będziemy 
musieli poświęcić na rozmowy 
z  managerami poszczegól-
nych gwiazd i  artystów. To od 
efektów tych rozmów zależeć 
będzie przyszły występ – tłu-
maczy Mariusz Brokos, który 
był pomysłodawcą przepro-
wadzenia takiej ankiety.  

Mariusz
Brokos
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Samorządy w całej Polsce stanęły przed ogromnym wyzwaniem. Mając zaledwie kilka miesięcy, muszą przygotować się 
do zakrojonej na dużą skalę reformy oświaty. Mieszkańcy Gminy Kobylnica mogą jednak odetchnąć z ulgą. Wyścig z cza-
sem udało się wygrać. Na początek nowego roku szkolnego możemy czekać bez zbędnego stresu i niepewności. 

Nowy rok, nowa struktura

1 września 2017 roku 
wejdzie w  życie reforma 
systemu edukacji. Przyjęte 
w  grudniu zmiany zakła-
dają wprowadzenie nowej 
struktury. Kolejne stopnie 
naukowej kariery wyglądać 
będą następująco: 8-letnia 
szkoła podstawowa,4 – let-
nie liceum ogólnokształcą-
ce, 5 – letnie technikum,3 
– letnią branżową szkołę 1 
stopnia, 2 – letnia branżowa 
szkoła 2 stopnia, 3- letnia 
szkoła specjalna przysposa-
biającą do pracy oraz szkoła 
policealna.

Przyjęte przez polski 
rząd zmiany nie oznaczają 
jednak, że nowy system od 
razu zacznie obowiązywać. 
Wprowadzenie w  życie bę-
dzie poprzedzone okresem 
przejściowym, który potrwa 
kilka lat. Zmiany rozpocz-
ną się od roku szkolnego 
2017/2018. 

Wówczas absolwenci kla-
sy 6 dzisiejszej szkoły pod-
stawowej przejdą do klasy 7 
nowej szkoły podstawowej, 
a nie do klasy 1 gimnazjum, 
jak miało to miejsce dotych-
czas. W  roku tym rozpocz-
nie  się wygaszanie szkół 
gimnazjalnych poprzez za-
niechanie naboru do klas 
pierwszych. Pełna 8-kla-
sowa szkoła podstawowa 
zacznie funkcjonować od 
roku 2018/2019. Ostatni ab-
solwenci gimnazjów opusz-
czą ich mury w końcu tego 
samego roku szkolnego. 
Z  dniem 1 września 2019 
roku zakończy się okres 
przejściowy reformy na po-
ziomie podstawowym.

Branżowa szkoła I  stop-
nia - dawniej zasadnicza 
szkoła zawodowa - roz-
pocznie działalność  we 
wrześniu 2017 roku. Jej ab-
solwenci będą mogli kon-
tynuować naukę w  bran-
żowej szkole II stopnia od 
roku 2020/2021.

Zmiany w  liceach oraz 
technikach będą miały 
miejsce z początkiem roku 
szkolnego 2019/2020, 
a  zakończą się w  roku 
2023/2024. Z  dniem 1 
września 2019 roku w  kla-
sach1 liceów, techników 
i szkół branżowych 1 stop-
nia edukację rozpoczną 
dzieci, które ukończą gim-
nazjum w  klasie 3 i  szko-

łę  podstawową w  klasie 
8. Absolwenci gimnazjów 
będą uczyć się w 3- letnim 
liceum i  4- letnim techni-
kum, a  absolwenci szkoły 
podstawowej w  4- letnim 
liceum i  5- letnim techni-
kum.

Od roku szkolnego 
2018/2019 planowane 
jest wprowadzenie egza-
minu dla uczniów klas 8 
z  języka polskiego, mate-
matyki, historii oraz języ-
ka obcego nowożytnego. 
Wyniki egzaminu będą 
podstawą do podejmo-
wania nauki na kolejnych 
etapach kształcenia.

Przedstawione powyżej 
zmiany nie wyczerpują 
pełnego pakietu nowo-
ści, jakie wprowadza gru-
dniowa reforma. Zmienio-
ne zostaną też podstawy 
programowe, plany na-
uczania, zasady nadzoru 
pedagogicznego, rekruta-
cji do szkół, czy kształce-
nia specjalnego.

Gmina gotowa na zmiany

Co reforma oznacza dla 
uczniów, mieszkańców 
i  nauczycieli z  Gminy Ko-
bylnica? Dzięki dobrze 
zaplanowanym ruchom 

i  przemyślanym działa-
niom, początku nowego 
roku szkolnego możemy 
oczekiwać ze spokojem.

- Na pewno wszystko 
odbędzie się bez uszczerb-
ku dla uczniów, rodziców 
i nauczycieli. Zapewne bez 

szczególnych wydatków 
z budżetu gminy. Wprowa-
dzona w 1999 sieć szkół  na 
terenie gminy przetrwała 
próbę czasu, kilka reform, 
żeby być przydatną te-
raz. Nie ulegnie zmianie. 
Podobnie sieć oddziałów 

przedszkolnych. Niezmie-
nione pozostaną zasady 
dowozu uczniów do szkół, 
polityka stypendialna, 
przydzielanie pomocy 
materialnej, dożywiania, 
opieki świetlicowej, wy-
poczynku letniego, zajęć 

pozalekcyjnych. Szkoły 
zostaną przygotowane 
do podjęcia roli szkół 8- 
klasowych pod względem 
kadrowym, lokalowym 
i materialnym – zapewnia 
Witold Stech, odpowie-
dzialny za sferę oświaty 
w Gminie Kobylnica.

Reforma systemu edu-
kacji w  gminie nie spo-
woduje zwolnień nauczy-
cieli. Stworzona zostanie  
możliwość uzupełniania 
etatów o  dodatkowe go-
dziny w  innych szkołach. 
Nie wpłynie także na tok 
działań inwestycyjnych. 

Reforma nie zahamuje in-
westycji

- Będą kontynuowane 
prace na rzecz budowy sal 
gimnastycznych w  Kończe-
wie i w Kwakowie. W okresie 
wakacji 2017 roku zmoder-
nizowane zostaną oddziały 
przedszkolne w  Kończewie 
i  Słonowicach ze środków 
europejskich, które zostały 
gminie przyznane – zapew-
nia Witold Stech.

 Podstawy prawne refor-
my w gminie zostaną przy-
gotowane do dnia 31  mar-
ca 2017 roku. Zakończenie 
wszelkich prac i uzyskanie 
gotowości nastąpi do dnia 
20 sierpnia 2017 roku.

Reforma oświaty w Gminie Kobylnica
Możemy spać spokojnie
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Liczba 21 okazała 
się szczęśliwa 
21 osób poparło kandydaturę Alicji Tołoczko na sołtysa sołectwa Kru-
szyna. Wybory odbyły się w czwartek w miejscowej świetlicy wiejskiej.

- Serdecznie dziękuję za oka-
zaną współpracę. Wszystkie 
obowiązki zawsze starałam 
się wykonywać najlepiej jak 
potrafiłam – to ostatnie sło-
wa Heleny Wawrzyniak w roli 
sołtysa sołectwa Kruszyna. 
Funkcję tę pełniła od 24 lute-
go 2015 roku. Od 19 stycznia 
zastąpiła ją Alicja Tołoczko. 

Wyboru nowego sołtysa 
dokonano w  trakcie zebra-
nia, które odbyło się w  miej-
scowej świetlicy wiejskiej. Po 
przeprowadzeniu niezbęd-
nych procedur, rozpoczęła się 

najważniejsza część spotka-
nia. Spośród kilkudziesięciu 
obecnych na sali osób wyło-
niono jedną kandydatkę na 
nowego sołtysa. 

Alicja Tołoczko uzyskała 
poparcie niemal wszystkich 
głosujących. Za jej kandyda-
turą opowiedziało się 21 spo-
śród 22 obecnych na sali. 

- Postaram się być dobrym 
sołtysem. Wielu 
ludzi mnie 
zna i  wie, 
jaką je-
s t e m 

osobą. Dziękuję za tak duże 
zaufanie – powiedziała zaraz 
po ogłoszeniu wyników Ali-
cja Tołoczko.  Później przyjęła 
gratulacje od Wójta Gminy 
Kobylnica, wiceprzewodni-
czącej Rady Gminy Kobylnica 
Krystyny Balcerek oraz sa-
mych mieszkańców. 

Alicja Tołoczko ma 57 lat. 
Od 40 lat mieszka w  Gminie 

Kobylnica. Przez większość 
swojego zawodowe-

go życia związana 
z  Gminną Biblio-

teką Publiczną. 

Mieczysław Stępniewski został nowym sołtysem sołectwa Sycewi-
ce. Zastąpił na tym stanowisku Alicję Poddębniak. Wyboru nowego 
sołtysa dokonano w czasie zebrania, które odbyło się w czwartek 
w Zespole Szkół Samorządowych w Sycewicach.

Aby zebranie i  decy-
zje na nim podejmowane 
były prawomocne, powin-
no uczestniczyć w  nim co 
najmniej dziesięć procent 
spośród osób uprawnio-
nych do głosowania. Wy-
maganą frekwencję udało 
się osiągnąć, ponieważ 
w  spotkaniu uczestniczy-
ło 89 osób posiadających 
prawo wyborcze.  

O  funkcję sołtysa ubie-
gało się czworo kandyda-
tów. Największe poparcie 
uzyskał Mieczysław Stęp-
niewski. Za objęciem przez 
niego funkcji sołtysa Syce-
wic opowiedziało 50 spo-
śród 88 głosujących. 

- Postaram się być do-
brym sołtysem, cenionym 
przez osoby, które zdecy-
dowały o  moim wyborze. 
Zamierzam w  równy spo-
sób traktować wszystkich 
mieszkańców. Dołożę wszel-
kich starań na rzecz rozwo-
ju sołectwa – zapowiada 
Mieczysław Stępniew-
ski, który jest również 

radnym Gminy Kobylnica 
w  obecnej kadencji. Jak 
podkreśla, bycie zarówno 
radnym, jak i sołtysem, po-
zwala na lepsze zrozumie-
nie potrzeb i  oczekiwań 
mieszkańców, a  także sku-
teczniejszą ich realizację.

Zaraz po ogłoszeniu wy-
ników głosowania nowo 

wybranemu sołtysowi po-
gratulował Wójt Gminy 
Kobylnica. Leszek Kuliń-
ski życzył Mieczysławowi 
Stępniewskiemu wielu suk-
cesów oraz dobrych relacji 
z mieszkańcami. 

Mieczysław Stępniewski 
ma 67 lat. Jest żonaty, ma 
troje dzieci. Przez więk-
szość zawodowego życia 
związany z Sycewicami. 

Mieczysław Stępniew-
ski przejął obowiązki 

sołtysa po Alicji Pod-
dębniak, która peł-
niła tę funkcję od 

12 lutego 2015 
roku.

Od teraz sołtys i radny

Kobylniccy poeci w jednym tomiku
Już wkrótce ukaże się tom poezji, w którym znajdą się utwory twórców 
mieszkających na terenie Gminy Kobylnica lub związanych rodzinnie, 
zawodowo lub kulturowo z tymi terenami.

W  związku z  tym, że prace redak-
cyjne są już mocno zaawansowane, 
autorzy publikacji proszą o  dostar-
czenie maksymalnie dziesięciu utwo-
rów lirycznych, informacji o  sobie 
i  zdjęcia na adres mailowy bibliote-
ka@kobylnica.pl lub o  dostarczenie 
materiałów bezpośrednio do Gmin-
nej Biblioteki Publicznej w Kobylnicy.

Decyzja o  akceptacji proponowa-
nych treści zapadnie po weryfikacji 
jakości wierszy przez redaktorów. 
Zaproszenia do prezentacji swojej 
twórczości nie należy traktować jako 
konkursu jednakże wydawca i  re-
daktorzy zastrzegają sobie prawo 
do decyzji, czyje utwory znajdą się 
w książce. 

Ostateczny termin nadsyłania 
wierszy – koniec stycznia 2017 r

Mieczysław Stępniewski 
twierdzi, że łączenie 
funkcji radnego i sołty-
sa powinno przynieść 
wyłącznie korzyści

Alicja Tołoczko od ponad 40 lat mieszka w Gminie Kobylnica. Zna oczekiwania 
mieszkańców i chce pomóc w ich realizacji

Na propozycję utworów 
organizatorzy czekają 
do końca stycznia

Serdecznie
zapraszamy 
do wzięcia udziału  w XXIV Turnieju 
o  Puchar Wójta Gminy Kobylnica 
w  tenisie stołowym i  piłce siatko-
wej. Zawody zostaną rozegrane 18 
i 19 lutego w hali sportowej Zespo-
łu Szkół Samorządowych w  Kobyl-
nicy. Wystartować mogą wyłącznie 
amatorzy reprezentujący stowa-
rzyszenia sportowe, sołectwa, gmi-
ny, zakłady pracy, szkoły itp.

Szczegółowe informacje doty-
czące imprezy można uzyskać pod 
numerem telefonu  59-841-59-20; 
lub 692416778 lub drogą elektro-
niczną sport@kobylnica.pl. Regu-
lamin turnieju zamieszczony jest 
na stronie internetowej Gminy Ko-
bylnica. Organizatorzy zapewniają 
dla najlepszych drużyn puchary 
i statuetki.  
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Muzyczny wieczór w towarzystwie 
pięknych pań i przystojnych panów
Styczniowe spotkanie, które zorganizowano w Kończewie, było okazją 
do wysłuchania wspólnego koncertu dwóch zespołów znanych i ce-
nionych przez mieszkańców. Na jednej scenie, obok siebie, wystąpiły 
panie z zespołu „Ale Babki” oraz Wojskowy Zespół Wokalny „Wiarusy”.

Oba zespoły w  trakcie 
prawie trzygodzinnego wy-
stępu  wykonały kilkanaście 
utworów ze swoich reper-
tuarów. Największą atrakcję 
przygotowano jednak na 
sam koniec. Artyści zapro-
sili do wspólnej zabawy pu-
bliczność, z którą wykonano 
kilka kolęd. 

Pomysł wspólnego wystę-
pu zrodził się w trakcie ubie-
głorocznych Bali Seniora. 
Zorganizowane w Kończewie 
spotkanie pokazało bowiem, 
że oba zespoły są bardzo lu-
biane przez mieszkańców. 

- Koncert był wspólną inicja-
tywą mieszkańców Sierakowa 
i Kończewa, a doszedł do skut-

ku dzięki zaangażowaniu Wój-
ta Leszka Kulińskiego, który 
wraz z  małżonką był gościem 
na występie – tłumaczy Ma-
riusz Narodzonek, sołtys Sie-
rakowa. 

  Rady sołeckie Sierakowa 
i  Kończewa przygotowały 
poczęstunek dla gości oraz 
dla zespołów.

Sukcesy młodych artystek w Potęgowie

Powiatowy Przegląd Soli-
stów – Instrumentalistów jest 
organizowany w  Potęgowie 
od trzech lat. W  czasie ostat-
nie edycji, na scenie Gmin-
nego Ośrodka Kultury swoje 
umiejętności zaprezentowało 
ponad 30 młodych artystów. 
W tym gronie znalazły się rów-
nież trzy osoby, które uczęsz-
czają na zajęcia organizowane 

przez Gminne Centrum Kultu-
ry i Promocji w Kobylnicy.

Przed zgromadzoną na wi-
downi publicznością zapre-
zentowały się Urszula Drza-
zgowska i Olga Kopczewska, 
które do występu przygoto-
wywał Grzegorz Karaś, oraz 
Marcelina Lewińska, która 
swoje umiejętności dosko-
nali pod okiem Wojciecha 

Kamińskiego. 
W  kategorii klas 0-III bez-

konkurencyjna okazała się 
Urszula Drzazgowska, której 
występ został najwyżej oce-
niony przez konkursowe jury. 
Duże uznanie w oczach komi-
sji wzbudziły także umiejętno-
ści Olgi Kopczewskiej. Młoda 
artystka zdobyła wyróżnienie 
w kategorii gimnazjalistów. 

Sporym sukcesem zakończył się udział reprezentantek Gminnego 
Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy w Powiatowym Przeglądzie 
Solistów – Instrumentalistów, który odbył się w Potęgowie. 

Diamentowe gody 
małżeństwa z Kobylnicy
Medal Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej za Długoletnie Po-
życie Małżeńskie trafił do rąk Państwa Barkowskich z Kobylnicy. 
Jedno z najwyższych odznaczeń przyznawanych przez głowę 
państwa wręczył Wójt Leszek Kuliński. 

Państwo Borkowscy mogą po-
chwalić się tym, że od 60 lat są 
szczęśliwym małżeństwem. 

Szczęśliwych jubilatów jeszcze 
w  2016 roku odwiedził Wójt Gminy 
Kobylnica. Leszek Kuliński przekazał 
Państwu Barkowskim Medal Prezy-
denta Rzeczypospolitej Polskiej za 
Długoletnie Pożycie Małżeńskie. To 
jedno z  siedmiu odznaczeń, jakie 
nadaje głowa państwa. 

W jego imieniu ceremonii wręcze-

nia orderu, listu gratulacyjnego oraz 
okolicznościowego aktu zawarcia 
związku małżeńskiego przewodni-
czył Wójt Gminy Kobylnica. Leszek 
Kuliński przekazał jubilatom także 
upominki od władz samorządowych 
oraz życzył wszelkiej pomyślności 
na kolejne lata wspólnego życia.  

- Sukces szczęśliwego małżeń-
stwa? Cierpliwość, wyrozumiałość 
i  akceptacja – mówili szczęśliwi ju-
bilaci w czasie spotkania. 

Ale Babki i WZW „Wiarusy” na jednej scenie. To był wyjątkowy koncert

Podziękowania od pary prezydenckiej
Okolicznościowy egzemplarz „Quo Vadis” oraz list gratulacyjny otrzy-
mała dyrekcja Gminnej Biblioteki Publicznej w Kobylnicy. W ten sposób 
para prezydencka doceniła wkład placówki w organizację kolejnej 
edycji „Narodowego Czytania”. 

Fragmenty naj-
popularniejszej na 
świecie polskiej po-
wieści „Quo Vadis” 
można było usłyszeć 
w  pierwszą sobotę 
września w Parku im. 
Pierwszych Miesz-
kańców Kobylnicy. 
Wspólne czytanie 
sienkiewiczowskiej 
lektury stanowi-
ło kolejną odsłonę 
akcji Narodowego 
Czytania. 

We wspólnym czytaniu 
powieści Sienkiewicza wzię-
li udział specjalnie zapro-
szeni goście. Wielu z  nich 
przebrało się w  stroje, które 
na tę okazję wypożyczono 
z Nowego Teatru w Słupsku. 
Widzowie mogli zweryfiko-
wać umiejętności lektorsko 
–aktorskie między innymi: 
Wójta Gminy Kobylnica, któ-
ry wcielił się w rolę Petroniu-

sza, Przewodniczącego Rady 
Gminy Leona Kiziukiewicza, 
sekretarza Gminy Kobylnica 
Sławomira Ziemianowicza 
oraz skarbnik Gminy Kobyl-
nica Izabeli Hubert. Frag-
ment sienkiewiczowskiego 
dzieła czytali również radni 
Gminy Kobylnica, Komen-
dant Gminny OSP Robert 
Smysło. Do akcji włączyło 
się również wiele jednostek 
i  instytucji funkcjonujących 
na terenie Gminy Kobylnica.

W  grudniu or-
ganizatorzy wyda-
rzenia otrzymali 
list z  podziękowa-
niami i  specjalną 
edycję „Quo va-
dis”. W  ten sposób 
para prezydencka 
doceniła wkład 
placówki w  orga-
nizację kolejnej 
edycji „Narodo-
wego Czytania”. 
Wyjątkowy eg-

zemplarz sienkiewiczowskiej 
lektury oraz list dostępne są 
w czytelni Gminnej Bibliote-
ki Publicznej w Kobylnicy. 

„Narodowe Czytanie” to 
akcja, która odbywa się każ-
dego roku pod patronatem 
pary prezydenckiej. W  ubie-
głorocznej edycji sienkie-
wiczowską lekturę czytano 
w  2200 miejscach w  Polsce 
oraz za granicą. 

Sekret szczęśliwego małżeństwa, według Państwa Barkowskich, tkwi w cierpliwości i wyrozumiałości

W Potęgowie rywalizowało 
ponad 30 młodych artystów
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Czytelnicy spotkali się z Magdą Omilianowicz
Dużym zainteresowaniem cieszyło się spotkanie z Magdaleną Omi-
lianowicz, jakie zorganizowała Gminna Biblioteka Publiczna w Ko-
bylnicy. Blisko pięćdziesiąt osób zjawiło się po to, by zapoznać się 
z twórczością pisarki i dziennikarki, która jako pierwsza przeprowadzi-
ła wywiad z Leszkiem Pękalskim.

- Mogę się śmiało mienić 
ekspertem od Leszka Pękal-
skiego. Pierwszy kontakt 
z  tym człowiekiem miałam 
23 lata temu – powiedziała 
na wstępie Omilianowicz. 
To właśnie jej, jako pierw-
szej dziennikarce w  Polsce, 
udało się przeprowadzić 
wywiad ze słynnym „Wam-
pirem z  Bytowa”. Przez 
ostatnie lata była zaprasza-
na do wielu audycji, w któ-
rych dzieliła się swoimi spo-
strzeżeniami. 

W  kwietniu 2016 roku 
premiery doczekała się 
książka Omilianowicz po-
święcona Pękalskiemu, 
która powstała w  oparciu 
o  wywiad przeprowadzony 
w  przeszłości, ale i  nowe 
materiały, do których dotar-
ła pisarka. - „Bestia. Studium 
zła”, to próba odpowiedzi na 
pytanie,  jak w człowieku ro-
dzi się potwór? Świadomość 
tego, co on zrobił, była prze-
rażająca. Siedziałam z  nim 
przy małym stoliku i  mimo 

obecności strażnika, bałam 
się – mówiła w  czasie spo-
tkania autorka. 

Choć wiodącym tema-
tem spotkania z  czytel-
nikami w  Kobylnicy była 
ostatnia z  wydanych przez 
nią książek, to z wielką pa-
sją opowiadała o  pozosta-
łych swoich publikacjach. 
Dla Magdaleny Omiliano-
wicz była to druga wizyta 
w Gminie Kobylnica. Z czy-
telnikami spotkała się tak-
że w maju 2013 roku.  

Magdalena Omiliano-
wicz jest autorką książki 
o Leszku Pękalskim. 

Noworoczne kolędo-
wanie we Wrzącej
Kilkadziesiąt osób pojawiło się w czwart-
kowe popołudnie w świetlicy wiejskiej we 
Wrzącej, by wziąć udział we Wspólnym Ko-
lędowaniu.  Mieszkańcy i goście mieli okazję 
wysłuchać tradycyjnych kolęd, pastorałek 
i pieśni bożonarodzeniowych. 

Uczestników wydarzenia 
sprowadziła tutaj wyjątko-
wa atmosfera, świąteczna 
aranżacja wnętrza obiektu, 
ale przede wszystkim pasja 
do wspólnego śpiewania 
i kolędowania. Śpiew łączył 
się z radością i uśmiechem. 
Na Sali obecni byli zarów-
no młodzi, jak i  nieco star-
si. Trwając w  szczególnej 
atmosferze świąt Bożego 
Narodzenia, wszyscy po-
dzielili się radosnym i pięk-
nym śpiewem. 

Przed widownią zapre-
zentował się także teatrzyk 
„Kurtynka”. Grupa złożo-
na z  uczniów Szkoły Pod-
stawowej w  Słonowicach 
przedstawiła spektakl, któ-
ry tematycznie nawiązywał 
do obchodzonych niedaw-
no Świąt. Młodzi aktorzy 
ukazali w  nim historię na-
rodzin Jezusa Chrystusa, 
wiele z  dialogów wzbo-

gacając o  zdarzenia, które 
mają miejsce w  XXI wieku. 
Humorystyczne, ale jed-
nocześnie skłaniające do 
refleksji przedstawienie 
z  ogromną ciekawością 
śledziła publiczność, by 
po jego zakończeniu na-
grodzić młodych aktorów 
gromkimi brawami. Tego 
wieczoru mogliśmy zwe-
ryfikować swoją wiedzę na 
temat Świąt Bożego Naro-
dzenia i  związanych z  nimi 
tradycji. Znaczenie symbo-
li, potraw czy kolęd przybli-
żał zgromadzonym Andrzej 
Jarząb. Wśród uczestni-
ków, którzy w  czwartkowe 
popołudnie pojawili się 
w  świetlicy wiejskiej we 
Wrzącej, pracownicy Gmin-
nej Biblioteki Publicznej 
w  Kobylnicy rozlosowali 
nagrody książkowe. 

Występy przybyłych go-
ści, śpiewanie kolęd, ale 

przede wszystkim 
możliwość wspólne-
go spędzenia cza-
su okazały się być 
chwilami niezwykłej 
radości. 

Galerię zdjęć można 
znaleźć na stronie 

www.kobylni-
ca.pl

Przyjdź i pomóż
12 lutego w Reblinie i Kobylnicy odbędą się akcje rejestracji potencjalnych dawców szpiku. To 
szansa, by pomóc Pawłowi Segeń, który swoje młodzieńcze lata spędził w Reblinie. 

We wrześniu życie 27-latka 
zburzyła informacja o poważ-
nej chorobie – białaczce.  Do 
jej leczenia potrzebny jest 
dawca szpiku. Niestety, ale 
póki co nie udało się jednak 
znaleźć odpowiedniego daw-
cy. Paweł, mimo przeciwności, 
nie zamierza się poddawać. 

- Psychicznie się nie załamu-
ję. Mam kochającą żonę i dziec-
ko, mam dla kogo żyć. Myślę, że 
finał batalii z  chorobą będzie 
dla mnie pomyślny – podkreśla 
Paweł. 

Szansą na pomoc będzie ak-
cja, która 12 lutego odbędzie 
się w świetlicy wiejskiej w Re-
blinie i  Gminnym Centrum 
Kultury i  Promocji w  Kobylni-
cy. Akcja o nazwie „Dzień Daw-
cy Szpiku dla Pawła i  innych” 

odbędzie się w  godzinach 
10.00 – 16.00. W bazie poten-
cjalnych dawców komórek 
macierzystych mogą zareje-
strować się wszystkie zdrowe 
osoby w wieku 18 – 55 lat. 

–Zajmuje to chwilę a polega 
na polega na przeprowadze-
niu wywiadu medycznego, 
wypełnieniu formularza oraz 
pobraniu wymazu z wewnętrz-
nej strony policzka – tłumaczy 
Segeń. 

Równolegle prowadzona 
będzie zbiórka pieniężna. 
Uzyskane w ten sposób środ-
ki zostaną przeznaczone na 
pokrycie kosztów rejestracji 
potencjalnych dawców. Liczy 
się każda, nawet najmniejsza 
pomoc. 

Sukces młodych aktorów z Kwakowa
Występ młodych aktorów ze Szkoły Podstawowej im. Polskich Olim-
pijczyków w Kwakowie zyskał największe uznanie jurorów Gminnego 
Przeglądu Jasełek. Impreza odbyła się już po raz jedenasty. 

Nietypowy pomysł na przedstawienie 
historii narodzin Jezusa Chrystusa okazał 
się być na tyle wyjątkowy, że konkursowe 
jury postanowiło przyznać młodym ak-
torom ze Szkoły Podstawowej w  Kwako-
wie najwyższą nagrodę w  kolejnej edycji 
Gminnego Przeglądu Jasełek. Zwycięzcy 
w  swoim spektaklu wykorzystali wiele 
elementów i rozwiązań, które sprawiły, że 
ich występ publiczność śledziła z  dużym 
zainteresowaniem i  uwagą. Oprócz ko-
stiumów i charakteryzacji, mogliśmy także 
obserwować wykorzystanie różnego typu 
oświetlenia oraz charakteryzacji. 

W  czasie całego konkursu zaprezen-
towali się uczniowie ze wszystkich szkół 
podstawowych, które funkcjonują na te-
renie Gminy Kobylnica. Zdaniem jurorów, 
każda z grup wykazała się dużą pomysło-

wością i  zaangażowaniem w  przygoto-
waniu poszczególnych spektakli. Młodzi 
aktorzy, pomimo tremy, potrafili zacie-
kawić, zaintrygować, a  czasem też roz-
bawić i  zaskoczyć. To wszystko sprawiło, 
że wyłonienie laureatów nie było łatwe.   
Biorąc jednak pod uwagę indywidualne 
umiejętności poszczególnych aktorów, 
oprawę i ogólne wrażenie artystyczne, ju-
rorzy postanowili przyznać drugie miejsce 
uczniom ze Szkoły Podstawowej w Słono-
wicach, natomiast ostatnie miejsce na 
podium zajęli uczniowie ze Szkoły Podsta-
wowej w Kobylnicy. IV i V miejsce zajęli ex 
aequo aktorzy z Kończewa i Sycewic. 

Pomóc Pawłowi możemy już 12 lutego

Młodzi aktorzy zaprezentowali spore 
umiejętności, czym sprawili, że wyło-
nienie zwycięzców nie było łatwe

Spotkanie we Wrzącej upłynęło 
w miłej i radosnej atmosferze
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Baran 
21.03 – 20.04
Jest to czas, 
w  którym ani 

spraw, ani ludzkich zachowań 
nie będziesz w  stanie przewi-
dzieć, te niespodzianki mogą 
Cię wyprowadzać z  równowa-
gi, lecz z  czasem nad wszyst-
kim zapanujesz. Finanse – nie 
jest to dobry czas na większe 
inwestycje, skup siły na prze-
trwaniu i  zachowaniu zaso-
bów. Praca – coś się dzieje, 
ale do końca nie wiesz, co. To 
sprawia, że jesteś w  ciągłej 
czujności, zajmujesz pozycję 
obronną. Nie daj się sprowo-
kować, a sprawy obrócą się na 
Twoją korzyść. Dom – najpierw 
nie przywiązujesz większej do 
tego, co się w  domu dzieje, 
a  potem dyscyplinujesz oto-
czenie, a  Twoja konsekwencja 
powoduje opór. Miłość – sko-
ro nie czujesz zaspokojenia 
w swoich uczuciowych potrze-
bach, to może czas obrać inną 
drogę. Karta Tarota: /Król Kieli-
chów/ „Nademocjonalność” – 
jest to czas, w  którym emocje 
mogą Cię zdominować. Powi-
nieneś je poskromić, aby nie 
doświadczyć „szalonej” miłości 
lub zapiekłej nienawiści. Twój 
los – wymaga od Ciebie umie-
jętności radzenia sobie z  za-
skakującymi sytuacjami. Dobra 
rada – zrozum, że czasami coś 
musi odejść, aby mogło poja-
wić się coś nowego.

Byk 
21.04 – 21.05
Twoje sprawy 
tak się układa-
ją, że potrzebu-

jesz czasu na podjęcie wła-
ściwych decyzji. Wygrasz, 
jeśli zachowasz cierpliwość, 
umiarkowanie, nie poddasz 
się presji. Finanse – spo-
ro zawirowań, ale będą się 
pojawiać nowe kanały po-
zyskiwania pieniędzy. Pra-
ca – sporo będziesz musiał 
się nagłówkowa, aby osią-
gnąć zamierzone cele. Pod 
koniec miesiąca dopisze Ci 
szczęście i  dopniesz swe-
go. Dom – skupiasz na nim 
dużo uwagi, aby utrzymać 
poczucie bezpieczeństwa 
domowników i  swoje. Nie 
odpuszczaj, tak trzymaj. 
Miłość – możliwa głęboka 
transformacja, nie podda-
waj się wątpliwościom. Kar-
ta Tarota - /Paź Denarów/ - 
„Wyolbrzymianie” – postaraj 
się nie robić z igły wideł, nie 
szukaj dziury w całym, a bę-
dziesz szczęśliwa i Twoi bli-
scy będą Ci wdzięczni. Twój 
los – zrozum, że czasami 
wszystko jest możliwe. Do-
bra rada – nie wolno Ci się 
poddawać.

Bliźnięta 
22.05 – 21.06
Do połowy 
miesiąca mo-

żesz pozwolić sobie na drobne 
lenistwo i  odłożenie niektó-
rych spraw na później. Druga 
połowa miesiąca zmobilizuje 
Cię do działania i  nadrobienia 
zaległości. Finanse – Twoje 
wydatki przerosną dochody, 
więc podejmiesz różne dzia-
łania, aby pozyskać dodatko-
we źródła dochodu, pomimo 
trudności. Uda Ci się wiele 
zyskać, jeśli nie zrezygnujesz 
zawczasu. Praca – na począt-
ku miesiąca możesz otrzymać 
„korzystną” ofertę, ale zacho-
waj ostrożność, bo to może 
wyglądać inaczej, niż jest 
w  rzeczywistości. Nie daj się 
wciągnąć w  pułapkę. Dom – 
pod koniec miesiąca wszystkie 
sprawy domowe się unormują, 
wystarczy trochę cierpliwości. 
Miłość – utrzyma się stabili-
zacja uczuciowa i  pewność, 
chyba że przyjdzie Ci do głowy 
„walczyć z  wiatrakami”. Karta 
Tarota: /XVII Gwiazda/ - „Dobre 
wyjście” – otwórz się na nowe 
możliwości, które pomogą ci 
rozwiązać trudne sytuacje, nie 
podążaj starą, utartą ścieżką, 
która jest niekorzystna dla 
Ciebie. Twój los – wymaga od 
Ciebie zadbania o swoje finan-
se. Dobra rada –bardziej ufaj 
sobie, a poradzisz sobie.

Rak 
22.06 – 22.07
Wciąż powta-
rzasz to samo, 
a nawet tego nie 

zauważasz, kiedy dostrzeżesz 
i  świadomie zmienisz swoje za-
chowania, to zmienisz też ciąg 
wydarzeń i  wszystko ułoży się 
harmonijnie. Finanse – szukasz 
nowych rozwiązań, ale teraz 
lepiej oprzeć się na tym, co już 
masz i  na starych doświadcze-
niach lub układach. Są to spraw-
dzone metody, które polepszą 
sytuację. Praca – jakieś niedo-
mówienia i  nieporozumienia 
mogą wywołać bałagan. Ty trzy-
maj się wcześniej wypracowa-
nych metod i  kieruj się własną 
intuicją, a  nie zbłądzisz. Dom – 
pewnych spraw nie odkładaj na 
później. Porządkuj je na bieżąco, 
a  będzie Cię to mniej koszto-
wać. Miłość – staraj się kierować 
uczuciem, a  nie logiką. Anali-
zowanie wszystkiego może Cię 
wywieść w  pole. Karta Tarota: 
/XXI Świat/ - „Szczęście” – jest 
to dla Ciebie najlepszy czas na 
przyjaźń i  miłość. Twój los- wy-
maga od Ciebie umiejętności 
radzenia sobie w każdej sytuacji 
i  zachowania spokoju. Dobra 
rada – powinieneś zrozumieć, 
że będziesz mieć to, co sam wy-
pracujesz. 

Lew 
23.07 – 23.08
N a d r a b i a s z 
z a l e g ł o ś c i , 
a  pewne rze-

czy robisz na zapas. W  ten 
sposób uzyskujesz komfort 
wewnętrzny. Twoje zacięcie 
do różnych zajęć daje Ci moż-
liwość spełnienie Twoich obo-
wiązków, a to z kolei zwiększa 
poczucie własnej wartości 
i sensu tego, co robisz. Finan-
se – na początku miesiąca 
zachowaj ostrożność, gdyż 
dopiero pod koniec miesiąca 
sprawy się unormują i obrócą 
na Twoją korzyść. Praca – wię-
cej obowiązków zmusi Cię do 
zwiększenia wysiłku, aby po-
dołać zadaniom. Dom – lepiej 
być przygotowanym na różne 
sytuacje. Jakaś fałszywa in-
formacja może wywołać dużą 
radość. Po czasie prawda wyj-
dzie na jaw. Miłość – jest to 
dobry czas na odświeżanie 
uczuć. Karta Tarota: / Rycerz 
Denarów/ - „Uniki” – staraj się 
nie unikać kontaktów z  inny-
mi ludźmi, bo one są dla Cie-
bie ze wszech miar korzystne. 
Twój los – wymaga od Ciebie 
większego poczucia humoru. 
Dobra Rada – trochę dyplo-
maci Ci się przyda.

Panna 
24.08 – 23.09
Nie trzymaj 
się starych 

schematów, zmiana cze-
gokolwiek w  nastawieniu 
i  postępowaniu pomoże 
znaleźć nowe, lepsze spo-
soby działania i  rozwiązy-
wania problemów. Finanse- 
dość dobry czas, ale uważaj 
pod koniec miesiąca, aby 
nie dać się wciągnąć w kło-
potliwą sytuację. Praca – 
rób swoje i  za bardzo się 
nie wychylaj. Nikomu nie 
mów o  swoich planach 
osobistych, bo zostaną wy-
korzystane przeciwko To-
bie. Dom – dobry czas na 
remonty, przeprowadzki, 
zakup nieruchomości, rów-
nież dla spraw prawnych 
i urzędowych. Miłość – cza-
sami masz wrażenie jak-
byś kręciła się na karuzeli. 
Musisz przetrwać ten czas, 
nie kieruj się impulsem 
i  emocjami. Karta Tarota: / 
Trójka Denarów/ - „Ostroż-
ność” – powinnaś zacho-
wać ostrożność w  spra-
wach dotyczących kariery 
zawodowej i  finansów, nie 
wprowadzaj jakichkolwiek 
zmian. Twój los – wymaga 
od Ciebie większego dba-
nia o  siebie. Dobra rada 
– nie poddawaj w  wątpli-
wość tego, co uważasz za 
słuszne.

Waga 
24.09 – 23.10
Będą pojawiać 
się okazje, cie-
kawe szanse 

dla Ciebie. Jeśli zbyt długo bę-
dziesz się zastanawiać, możesz 
je przegapić. Uwierz w  powo-
dzenie i wejdź w ciemno w to, 
co się samo pojawia. Finanse 
– masz dobry czas, nie słu-
chaj podpowiedzi innych. One 
mogą Cie rozpraszać i  ściągać 
z  właściwej drogi. Pod koniec 
miesiąca zrób na odwrót, niż 
się wydaje, że powinnaś zro-
bić. Będzie to z  korzyścią dla 
Ciebie. Praca – doskonały czas 
na realizowanie nowych pro-
jektów. Twoje zaangażowa-
nie i  działanie podniosą Twój 
autorytet. Dom – wszystko 
dąży do pozytywnych zmian, 
mimo początkowego chaosu. 
Miłość – puść sprawy luzem 
i poczekaj cierpliwie, co z nich 
wyniknie, wówczas będziesz 
wiedzieć, jak się zachować. 
Karta Tarota: /Dwójka mie-
czy/ - „Utrudnienia” – musisz 
uzbroić się w cierpliwość, gdyż 
mogą pojawić się utrudnienia 
w  sprawach urzędowych lub 
finansowych. Kontroluj swoje 
zachowanie i  nie pozwól się 
oszukać. Twój los – wymaga od 
Ciebie wiary w  powodzenie. 
Dobra rada – przyda Ci się wię-
cej zdecydowania w drobnych, 
codziennych sprawach.

Skorpion 
24.10 – 22.11
Stale to, co ro-
bisz poddajesz 
w  wątpliwość, 

a to Cię osłabia i sprawia, że nie 
trzymasz się do końca obrane-
go celu. Jeżeli będziesz bardziej 
konsekwentny i  pohamujesz 
swoje wątpliwości, to szybciej 
zobaczysz pozytywne efekty. 
Finanse – masz szansę sfinalizo-
wać sprawy, które zostały wcze-
śniej rozpoczęte. Nie zrażaj się 
początkowymi trudnościami, 
wkrótce zobaczysz jasną per-
spektywę. Praca – wymieszają 
się sprawy stare z nowymi, trud-
no to rozsupłać, ale najważniej-
sze to zachować spokój. Wszyst-
ko wyjaśni się w  swoim czasie. 
Dom – nie zważaj na zachowa-
nie niektórych domowników, 
kieruj się uczuciem, a znajdziesz 
sposób na dobre relacje w  ro-
dzinie. Miłość – to jest dobry 
czas na budowanie i utrwalanie 
uczuć. Karta Tarota – „Tarcza” / 
Trójka Buław/ - to czas ochrony 
przed kłopotami. Będziesz mieć 
poczucie bezpieczeństwa mate-
rialnego i  ogólny spokój. Twój 
los – wymaga, abyś słuchał swo-
jego wewnętrznego głosu. Logi-
ka czasami może zmylić. Dobra 
rada – uwierz, że masz dar obra-
cania złego na dobre.

Strzelec 
23.11 – 21.12
Nie wpadaj 
w  skrajności, 
niekiedy pod-

chodzisz do spraw zbyt po-
ważnie, a  niekiedy lekcewa-
żąco. Otoczenie nie bardzo 
rozumie, jak Ciebie odbierać. 
Stań czasami po drugiej stro-
nie i  zobacz siebie oczami 
innych, to bardzo pomoże 
Ci w  wielu istotnych spra-
wach. Finanse – masz spore 
potrzeby finansowe. Dlatego 
szukasz dodatkowych moż-
liwości zarabiania. Choć nie 
wszystkie plany dadzą się 
zrealizować, to jednak w du-
żym stopniu osiągniesz za-
mierzone cele. Praca – masz 
dobry czas  w  sprawach za-
wodowych. Twoje wysiłki 
zostaną zauważone, dlatego 
masz szanse na podwyżkę. 
Dom – musisz poczekać na 
bardziej sprzyjający czas, 
aby ogarnąć wszystkie do-
mowe sprawy. Miłość – prze-
platanka raz dobrze, a  raz 
coś się pogmatwa. Lepiej to 
po prostu przetrwać. Kar-
ta Tarota: / Koło Fortuny X/ 
„Zmiana” – musisz łapać Pana 
Boga za nogi, a nie czekać, aż 
szczęście przyjdzie do Ciebie 
samo. Twój los – wymaga od 
Ciebie jasnej i zdecydowanej 
oceny sytuacji. Dobra rada – 
wróć do przeszłości, wycią-
gnij z tego, co najlepsze i za-
mknij za sobą ten rozdział. 

Koziorożec 
22.12- 20.01
Naucz się 
puszczać na 

luz, a  większość spraw ob-
róci się dla Ciebie na dobre. 
Niekiedy Twoje reakcje są 
zbyt silne w  stosunku do 
zaistniałej sytuacji. Finan-
se – Twoja sytuacja finan-
sowa jest dość niestabilna, 
ale w  końcu uda Ci się nad 
wszystkim zapanować. Pra-
ca – musisz przewidywać 
zachowania współpracow-
ników. Wyważ zachowanie 
pomiędzy „matkowaniem”, 
a  przyjacielską radą, to Ci 
wiele ułatwi. Dom – masz 
w  domu dobry, stabilny 
czas, możesz opierać się 
na swoich bliskich. Mi-
łość – w  stałych związkach 
może rozpalić się na nowo 
ogień namiętności, należy 
pielęgnować miłość. Karta 
Tarota: /Król Buław/ - „Do-
bro” – swoją wewnętrzną 
siłę i wiedzę wykorzystuj do 
dobrych celów, a  szczęście 
uśmiechnie się do Ciebie. 
Twój los – wymaga od Cie-
bie rozwoju i  kreatywności. 
Dobra rada – zachowuj rów-
nowagę pomiędzy pracą, 

a  wypoczyn-
kiem.
Wodnik 
21.01 – 18.02
Siła Twoje-

go umysłu przekłada się na 
Twoją rzeczywistość, dlate-
go bardziej świadomie za-
rządzaj swoimi uczuciami 
i  myślami, a  będziesz mieć 
więcej pozytywnych efek-
tów. Finanse – sporo różnych 
zawirowań. W  sytuacjach, 
kiedy już tracisz wiarę, poja-
wia się nowa nadzieja i nowe 
rozwiązania. Praca – choć 
pragniesz różne rzeczy zro-
bić po swojemu, teraz lepiej 
się dostosuj. Poczekaj na 
bardziej sprzyjającą okazję. 
Dom – duży ruch w  Twoim 
domu może wynikać z  prze-
prowadzki lub podróżowania 
rodziny. Gość w  dom, Bóg 
w  dom. Miłość – daj sobie 
szansę. Wyjdź z  inicjatywą, 
a  doświadczysz rozkwitu 
uczuć. Karta Tarota - /Rycerz 
kielichów/ - „Nienasycenie” 
– naucz się cieszyć tym, co 
masz. Dotyczy to miłości 
i przyjaźni. Twój los – wyma-
ga od Ciebie dobrego humo-
ru i umiejętności śmiania się 
z  siebie. Dobra rada – Twój 
uśmiech otwiera serca, więc 
częściej się uśmiechaj.

Ryby 
19.02- 20.03
Teraz musisz 
się szybko 

ogarnąć, dobrze zorganizo-
wać i  popchnąć wszystkie 
sprawy do przodu. Jest to 
bardzo ważne, bo na tym, 
co teraz zrobisz, zbudujesz 
fundamenty pod swoją przy-
szłość. Finanse – weszłaś 
w  dość stabilny okres życia, 
ale nie odpuszczaj kontro-
li, aby czegoś istotnego nie 
przegapić. Praca – zaangażuj 
się maksymalnie i  pozwól so-
bie na więcej twórczej swobo-
dy, aby wejść na poziom, na 
którym będziesz mogła roz-
winąć skrzydła. Dom – dobry 
czas do zmiany klimatu domo-
wego, otwórz drzwi szeroko 
dla gości nie chowaj się przed 
nimi. Miłość – nie wszystkie 
Twoje spostrzeżenia są właści-
we. Jak zaczniesz kierować się 
uczuciami, to sytuacja będzie 
wyglądać dużo lepiej. Karta 
Tarota: /Słońce XIX/ - „Uważ-
ność” – stawiaj ostrożnie 
stopy, krocząc do sukcesu, 
aby nie wpaść w  dołek. Ktoś 
z  bliskiego otoczenia może 
chcieć Ci zaszkodzić. Czeka 
Cię sukces, jeśli nad nim po-
pracujesz. Twój los – wymaga 
od Ciebie umiejętności opar-
cia się na sobie. Dobra rada – 
wykorzystuj okazje, bo mogą 
się nie powtórzyć.
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24 h w górach
W uznawanym za jeden z najtrudniejszych ekstremalnych biegów w Polsce wystartuje Małgorzata Pazda – Pozorska. 
Mieszkanka Kobylnicy  weźmie udział w trwającym 24 godziny Górskim Ultramaratonie Zimowym. 

 Rozgrywany na południu 
kraju bieg znacząco różni 
się od typowych zawodów, 
jakie organizowane są w cią-
gu roku. „Zamieć”, jak sama 
nazwa wskazuje, odbywa się 
zimą, a dodatkową, jak sama 
nazwa wskazuje, rozgrywany 
jest zimą, a dodatkową trud-

ność stanowi ukształtowanie 
terenu. Biegacze rywalizują 
na górskich trasach w rejonie 
Szczyrku. Zawodnicy mają 
za zadanie pokonać jak naj-
większą ilość pętli w  ciągu 
doby.

Na udział w tym biegu zde-
cydowała się w tym roku Mał-

gorzata Pazda – Pozorska. 
Dla doświadczonej biegacz-
ki, która na swoim koncie 
ma już kilkanaście sukcesów 
w  zawodach o  różnej ran-
dze i  prestiżu, Górski Ultra-
maraton Zimowy, stanowi 
zupełnie nowe wyzwanie. 
Ekstremalne warunki, w  któ-

rych będzie rozgrywany, wy-
musza jednak dużo bardziej 
intensywne przygotowania.

- Ostatnie tygodnie poświę-
ciłam na prace nad siłą bie-
gową. Mam za sobą już kilka 
treningów na plaży, ale też 
przy użyciu opon, raków i spe-
cjalnych kijków. W ten sposób 

staram się w możliwie jak naj-
większym stopniu przyzwy-
czaić organizm do warunków 
i podłoża – tłumaczy biegacz-
ka z Kobylnicy.

W  czasie „Zamieci” z  eks-
tremalnym wysiłkiem zmie-
rzy się niemal 300 zawodni-
ków i zawodniczek. 

Imponujący Olimpijczyk
W imponującym stylu młodzi piłkarze UKS Olimpijczyk wygrali Halowy Turniej Piłki Nożnej Kaszub Cup. Drużyna z Kwakowa wygrała wszystkie me-
cze, nie tracąc przy tym ani jednej bramki. 

Od mocnego akcentu rozpo-
częli ten rok piłkarze Olimpijczy-
ka Kwakowo. Już w  pierwszych 
dniach stycznia dodali do swojej 
pucharowej kolekcji trofeum za 
zwycięstwo w  kolejnej edycji 
Ogólnopolskiego Halowego Tur-
nieju Piłki Nożnej Kaszub Cup. 
Edycji wyjątkowej, ponieważ 
tym razem o  zwycięstwo w  ca-
łych zawodach walczyło trzy-
dzieści zespołów. 

Rywalizację grupową piłkarze 
z  Kwakowa rozpoczęli od pew-
nego zwycięstwa nad GOSRiT 
Luzino. Wygrana 5:0 mocno roz-
budziła apetyty kibiców i  zwia-
stowała dobrą formę młodych 
zawodników Krzysztofa Mullera. 
W  kolejnych spotkaniach zwy-
cięstwa były równie okazałe. 
Piłkarze z  Kwakowa znaleźli 
sposoby na pokonanie Gwardii 
Koszalin, Bałtyku Gdynia, Gryfa 
Słupsk i Błękitnych Wejherowo. 

Na drodze do półfinału sta-
nęła druga drużyna słupskiego 
Gryfa. Choć młodzi piłkarze 

z  Kwakowa nie zanotowali 
w  tym meczu aż tak okazałego 
zwycięstwa, jak w  poprzednich 
starciach, to jednak wygrana jed-
ną bramką pozwoliła im awanso-
wać do kolejnej fazy rozgrywek. 
W półfinale pokonali Piki Gdańsk 
3:0 i  zapewnili sobie prawo gry 
w  meczu o  najwyższą stawkę. 
W nim znaleźli skuteczny sposób 
na Jaguara Gdańsk i po ostatnim 
gwizdku mogli świętować sukces 
odniesiony w imponującym sty-
lu.  Chłopcy z  Kwakowa wygrali 
wszystkie swoje spotkania z fan-
tastycznym bilansem: 34 gole 
strzelone i 0 bramek straconych. 

Skład UKS Olimpijczyk 
Kwakowo: Przemysław Sido-

rowicz, Maciej Pacan – Skiers, 
Adam Lemańczyk, Aleksander 
Lewandowski, Mikołaj Nowa-
kowski, Hubert Kozoduj, Oskar 
Dąbrowski, Kacper Nowak, 
Filip Miler, Jakub Adkonis, Kon-
rad Dąbrowski i Kacper Protas.

Trener: Krzysztof Müller

Powrót bez spektakularnego sukcesu, ale za to z doświadczeniem
Choć ostatnie dwa turnieje, w których rywa-
lizowali młodzi piłkarze UKS Sparta, nie za-
kończyły się zdobyciem medali i pucharów, 
to sycewiczanie mieli okazję do konfrontacji 
z wieloma renomowanymi zespołami. Takie 
zawody są zawsze doskonałą okazją do zdo-
bycia cennego doświadczenia. 

Drużyna z  rocznika 2007 
rywalizowała w  Koszali-
nie. Młodzi sycewiczanie 
bez większych problemów 
awansowali do ćwierćfina-
łu, w  którym spotkali się 
z  „Dragonem” Bojano. Uzy-
skanego na początku meczu 
prowadzenia nie udało się 
jednak utrzymać. Rywale 
wygrali 3:1. Całe zawody za-
kończyły się zwycięstwem 
piłkarzy Śląska Wrocław.   
- Zebraliśmy sporo doświad-
czenia, gdyż na tle ładnie 
grających zespołów można 
się wiele nauczyć. W  kosza-

lińskim turnieju startowały 
między innymi Pogoń Szcze-
cin czy Bałtyk Koszalin – ko-
mentuje Ryszard Hendryk, 
szkoleniowiec sycewickich 
piłkarzy.

Młodsi chłopcy rywalizo-
wali natomiast w  zawodach, 
które rozegrano w  Przechle-
wie. Osłabiony brakiem kil-
ku czołowych zawodników 
zespół Sparty uplasował się 
ostatecznie na siódmej po-
zycji. W  ostatnim turniejo-
wym spotkaniu sycewiczanie 
pokonali w  rzutach karnych 
„Nielbę Wągrowiec” 4:3.

W SKRÓCIE
Strażacy 
wybiegną 
na halę
11 lutego odbędzie się 
Halowy Turniej Piłki 
Nożnej, w którym wy-
startują reprezentanci 
Ochotniczych Straży 
Pożarnych z całego 
Powiatu Słupskiego.
Miejscem zmagań bę-
dzie hala ZSS w Kobyl-
nicy. Początek rywaliza-
cji o godzinie 9.00.

Powalcz 
o puchar
Już po raz siódmy od-
będzie się Turniej Teni-
sa Stołowego o Puchar 
Sołectwa Kończewo.
W miejscowej hali spor-
towej rywalizacja odby-
wać się będzie w dwóch 
kategoriach. Zawody 
dla dzieci i młodzieży 
rozpocznie się o godzi-
nie 9.00. Turniej otwarty, 
w którym wystartują 
dorośli, zaplanowano na 
godzinę 15.00. 
Zapisy przyjmowane 
są do 7 lutego drogą 
elektroniczną (robert-
kendzior@wp.pl lub tele-
fonicznie (531097285).


